
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 13:30:43) 
 
 Dame i gospodo, poštovani poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
uvaženi predsjedniče Crne Gore, gospodine Milatoviću, 
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje, utvrđeno je da postoji 
kvorum potreban za početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog 
broja poslanika, pa otvaram Četvrtu sjednicu Drugog redovnog jesenjeg 
zasijedanja u 2023. godini Skupštine Crne Gore 28.saziva. 
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu  i dnevni red 
sjednice predložio saglasno Poslovniku Skupštine i u dogovoru 
Kolegijuma predsjednika Skupštine. 
 Za dnevni red sjednice predložena je jedna tačka i to Predlog za 
imenovanje guvernerke Centralne banke Crne Gore. 
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda.  
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Da bismo utvrdili dnevni red 
dozvolite da vas obavijestim o predlozima za dopunu predloženog 
dnevnog reda.  
 Poslanici Ana Novaković Đurović, Dritan Abazović, Filip Adžić i Miloš 
Konatar predložili su da se dnevni red dopuni Predlogom zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju. 
Poslanice Zoja Bojanić Lalović i Sonja Milatović predložile su da se 
dnevni red dopuni Predlogom zakona o izmjenama Zakona o visokom 
obrazovanju. 
 Prelazimo na obrazloženje i izjašnjavanje o predlozima za dopunu 
predloženog dnevnog reda. 
 Kolega Konatar se javio proceduralno. Izvolite, gospodine Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (15.12.23 13:32:29) 
 
 Hvala, predsjedniče Skupštine. 
 Uvažene kolege poslanici, poštovani predsjedniče Crne Gore, 
 Ja ću obrazlagati i ovu dopunu dnevnog reda, ali nadam se da ćete 
mi dozvoliti da iskoristim i proceduralnu reakciju prije toga, s obzirom na 
to da smo na početku prošle sjednice Skupštine Crne Gore pokrenuli 
pitanje održavanja Premijerskog sata... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 13:33:00) 
 



 Izvinjavam se, gospodine Konatar, samo da kažem da ste prije 
sjednice najavili da ćete se javiti proceduralno, zbog toga sam vas tako i 
najavio. Znači, iskoristite i proceduralno i vezano za obrazloženje. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (15.12.23 13:33:34) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Upravo smo vi i ja otvorili na prošloj sjednici Skupštine Crne Gore 
pitanje održavanja sjednice Premijerskog sata i dolaska premijera Spajića 
u Skupštinu Crne Gore i s obzirom da smo dobili obavještenje kao 
Skupština da premijer može doći u Skupštinu 28. decembra ove godine, 
ja želim da vam se zahvalim, jer je očigledno da ste vi svojim autoritetom 
izdejstvovali dolazak premijera Spajića u Skupštinu Crne Gore i mislim da 
je to najbolji način da pokažemo poštovanje Poslovnika i obaveze Vlade 
Crne Gore kada je u pitanju Skupština.  

Takođe, iskoristio bih ovu priliku da se izvinim mom uvaženom 
kolegi Vasiliju Čarapiću zbog toga što je očigledno zbog moje reakcije na 
prošloj sjednici Skupštine reagovao možda nervozno, tumačeći moju 
izjavu i moj apel da se održi Premijerski sat na način da bilo ko ima 
namjeru da bude grub prema predsjedniku Vlade i ministrima. Želim da 
ga razuvjerim u to da bilo ko ima takve namjere, mi kao poslanici URE 
jesmo uvijek bili poslanici jake riječi, ali premijer Milojko Spajić jeste i naš 
premijer, on je premijer i predsjednik Vlade Crne Gore. Jedino što smo mi 
imali kao motiv i apel jeste da predsjednik Vlade Crne Gore dođe u 
Skupštinu, da se održi sjednica posvećena Premijeskom satu, jer 
razumjećete, imamo veliko interesovanje i želju da vidimo premijera u 
Skupštini isto kao što imamo veliku želju da vidimo ponovo i ministra 
pravde gospodina Andreja Milovića, jer je on na poslednjoj sjednici dao 
neka javna obećanja, dao je neku riječ. Jedva čekamo da on dođe 
ponovo u parlament i da pokaže koliko je njegova riječ vrijedna i koliko je 
sklon da je poštuje. U svakom slučaju, mislim da je dobro za Skupštinu 
Crne Gore da Premijerski sat bude održan. Predsjedniče, hvala vam na 
tome što ste dali očigledno ključni doprinso da sjednica posvećena 
Premijerskom satu bude održana. 
 Kada je u pitanju predlog za proširenje dnevnog reda, poštovani 
građani Crne Gore, mi smo i na prošloj sjednici predložili da u dnevni red 
uđe Predlog izmjena i dopuna Zakona o penzijskom i invalidskom 
osiguranju  koji je dominantno usmjeren na rješavanja pitanja starosne 
granice kao uslova za odlazak u penziju. U međuvremenu smo primili 
dobre vijesti, a to je da je postignut dogovor na Socijalnom savjetu 



između Vlade Crne Gore, predstavnika oba sindikata i udruženja 
poslodavaca što mi u Građanskom pokretnu URA pozdravljamo. Postigao 
se dogovor da starosna granica uz ostale uslove za odlazak u penziju i za 
muškarce i za žene bude  65 godina. Mi smo ovim predlogom zakona 
predložili da to bude 64 godine, jer iako je to rješenje bolje nego što je 
sad, a to je da nema starosne granice, poslije Odluke Ustavnog suda 
bolje i je da imamo granicu, odnosno nas raduje dogovor na Socijalnom 
savjetu, ali smatramo da je naš predlog još bolji, još povoljniji za građane 
Crne Gore iz razloga što našim predlogom prava i uslovi pogotovo za 
žene u Crnoj Gori ostaju isti. Žene u Crnoj Gori su do Odluke Ustavnog 
suda sticale pravo na odlazak u penziju sa 64 godine života uz ostale 
uslove i mislimo da taj uslov ne treba dirati i stoga predlažemo Skupštini 
Crne Gore da na dnevni red uvrsti Predlog izmjena i dopuna Zakona o 
PIO kojim se definiše da korisnici, odnosno i muškarci i žene u Crnoj Gori 
stiču pravo za odlazak u penziju sa 64 godine života i ostalim uslovima, 
kao što je 15 godina radnog staža. Apelujem na kolege da ovo uvrstimo 
na dnevni red, da onda tokom rasprave raspravljamo o pojedinostima iz 
ovoga rješenja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 13:39:01) 
 
 Stavljam na glasanje Predlog poslanika Novaković, Đurović, 
Abazović, Adžić i Konatar da se dnevni red dopuni Predlogom zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju. 
 Izvolite, kolege, glasajte.  

Mogu da zaključim glasanje. 
 Glasala su 52 poslanika, za 12 poslanika, dva protiv, 38 uzdržanih, 
pa konstatujem da Skupština nije prihvatila predlog. 
 Prelazimo na sledeći predlog dopune dnevnog reda, predlog 
poslanice Bojanić Lalović i poslanice Milatović. Da li jedna od poslanica 
želi da obrazloži predlog? 
 Izvolite, gospođo Milatović. 
 
 
 SONJA MILATOVIĆ (15.12.23 13:40:07) 
 
 Uvažene građanke i građani, poštovani kolegeginice i kolege,  

Predložile smo da se današnji dnevni red dopuni Predlogom zakona 
o izmjeni Zakona o visokom obrazovanju s ciljem da se riješi status 
studenata koji studiraju po starom sistemu. Ono što želim da naglasim 



jeste da ovo nije nepoznanica Skupštini Crne Gore, ovo je inicijativa kojoj 
se tokom svih prethodnih godina izlazilo u susret, da su svi skupštinski 
sazivi imali sluha za incijativu koja je dolazila sa adrese studenata i 
vjerujem da ni ovog puta neće izostati podrška ovoj inicijativi. Tim prije što 
sam kroz komunikaciju sa predsjednicom Zakonodavnog odbora 
gospođom Majom Vukićević razumljela da je stiglo pozitivno rješenje od 
resornog ministarstva i ministarke gospođe Anđele Jakšić Stojanović, 
tako da shvatila sam da postoji raspoloženje da na nekoj od narednih 
sjednica uredimo ovo pitanje do kraja i da tu neće biti nikakvih problema. 
Shodno tome danas povlačimo ovaj predlog za dopunu dnevnog reda i 
naravno, u krajnjem, želim zaista da istaknem da sam zahvalna resornoj 
ministarki na razumijevanju i saradnji koju je pokazala po ovom pitanju. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 13:41:45) 
 
 Zahvaljujem se gospođi Milatović. 
 Stavljam na glasanje Predlog dnevnog reda u cjelini. 
 Izvolite, kolege, glasajte.  

Mogu da zaključim glasanje.Glasalo je 65 poslanika, 61 za, četiri 
uzdržana , pa objavljujem da je dnevni red usvojen. 
 Pozivam službu Skupštine da poslanicima dostavi prečišćeni dnevni 
red. 
 Prelazimo na dnevni red. 
 Predlog za imenovanje guvernerke Centralne banke Crne Gore. 
 Podsjećam da je predsjednik Crne Gore saglasno Ustavu Crne Gore 
i članu 49 stav 1 Zakona o Centralnoj banci Crne Gore predložio da se za 
guvernerku Centralne banke Crne Gore imenuje doktorica Irena Radović. 
 Otvaram pretres. 
 Da li predsjednik Crne Gore želi da obrazloži predlog? 
 Ima riječ gospodin Jakov Milatović, predsjednik Crne Gore. 
 Izvolite, gospodine Milatoviću. 
 
 
 JAKOV MILATOVIĆ (15.12.23 13:43:14) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine Crne Gore, poštovani 
potpredsjednici Skupštine, uvažene poslanice i poslanici, 
 Danas sam došao u ovaj uzvišeni dom demokratije, iako to nije bila 
ranija praksa, da iskažem poštovanje prema ovoj instituciji i prema vama 



poslanicima, uvažavajući vaš politički legitimitet dobijen od građana i 
građanki Crne Gore. Takođe, svojim dolaskom u Skupštinu Crne Gore, 
želim još jednom da potvrdim da čvrsto stojim iza svog predloga i 
pošaljem poruku o važnosti današnjeg glasanja. 
 Centralna banka Crne Gore je više od godinu dana u VD stanju, 
tačnije od oktobra 2022. godine. To ne doprinosi imidžu našeg 
finansijskog sistema niti njegovoj stabilizaciji i daljem razvoju. Pred nama 
su veliki izazovi. Crna Gora nikada više ne treba da dozvoli da dolazi u 
rizik da se nađe na sivoj listi Manivala, nakon što je na inicijativu Vlade i 
koordinacijom institucija izbjegnuto da se na istoj nađemo ove godine. 
Potrebno je da radimo na ostvarivanju boljeg međunarodnog kreditnog 
rejtinga kako bismo ostvarili povoljnije kreditne uslove za našu privredu i 
stanovništvo, te našu ekonomiju tako učinili konkurentnijom. Potrebno 
nam je dobro upravljanje i unapređenje kontrole bankarskog sistema kako 
bismo dodatno ojačali njegovu stabilnost, kao i domaće i međunarodno 
povjerenje. Uz to moramo stvoriti uslove da se Centralna banka Crne 
Gore oslobodi imidža zarobljene institucije nad kojom bdije sjenka 
nepotizma i neefikasnih bankarskih kontrola koje nijesu prepoznale 
slabosti određenih banaka čiji kasniji bankrot je prijetio da ugrozi naš 
finansijski sistem. 
 Podsjećam vas da će guverner kojeg danas izaberemo imati važnu 
ulogu u okončanju procesa pristupanja Crne Gore Evropskoj uniji u 
aktivnostima i reformama koje se budu odvijale u Centralnoj banci u 
narednom periodu i da se na taj način mora ojačati ova intitucija kako bi 
upravo ona bila spremna za još jedan izazov, a to je pristupanje 
ekonomskoj i monetarnoj uniji kao krajnjoj fazi ekonomske integracije u 
EU. Da bismo sve ovo ostvarili potrebno je da na čelo najznačajnije 
finansijske institucije potavimo osobu nesporne radne biografije i 
besprekornih akademskih referenci, ali isto tako i osobu koja nije član niti 
jedne političke partije niti je protažira. Konačno, potrebno je da budući 
čelnik krovne finansijske institucije ima izgrađen međunarodni ugled i 
iskustvo kako bismo dodatno unaprijedili našu međunarodnu saradnju i 
imidž kod inostranih partnera.  
 Napominjem da je Savjet Centralne banke obavijestio instituciju 
predsjednika Crne Gore 22. jula 2022. godine o datumu isteka mandata 
guverneru Centralne banke, a saglasno odredbi člana 50a Zakona o 
Centralnoj banci. Takođe napominjem da sam prethodno iz skupštinske 
procedure povukao predlog da za guvernera Centralne banke bude opet 
imenovan gospodin Radoje Žugić, koji je bivši predsjednik Crne Gore 
uputio 20. septembra 2022. godine. Time su se stekli uslovi da Skupštini 



Crne Gore uputim predlog za imenovanje doktora Irene Radović za 
guvernerku Centralne banke Crne Gore.   
 Shodno članu 51 Zakona o Centralnoj banci, smatram da doktor 
Iredna Radović ispunjava sve neophodne uslove koji pored posjedovanja 
crnogorskog državljanstva obuhvataju i visoko obrazovanje, priznati lični i 
profesionalni ugled, profesionalno iskustvo u oblastima ekonomije, 
bankarstva, finansija ili prava i potrebnih pet godina radnog iskustva na 
rukovodećim poslovima u ovim oblastima. 
 Doktor Irena Radović ima zavidne akademske reference, među 
najboljima koje sam ja imao priliku da vidim u Crnoj Gori. Diplomirala je 
na Ekonomskom fakulteru Univerziteta Crne Gore 2000. godine u oblasti 
međunarodne ekonomije sa prosječnom ocjenom 9,91, dobitnica je 
nagrade "19. decembar" i nagrade Univerziteta Crne Gore u oblasti 
društvenih nauka kao znak priznanja za akademska dotignuća.  
 Kao stipendista britanske Vlade magistrirala je međunarodne 
odnose na prestižnom univerzitetu Kembridž u Velikoj Britaniji, a još 
jednu magistraturu u oblasti ekonomskih nauka stekla je na Konzorcijumu 
za istraživanje i obrazovanje u primijenjenoj ekonomiji u Italiji. Doktorirala 
je u oblasti monetarne ekonomije na Univerzitetu Crne Gore 2009. godine 
na temu institucionalnih perfomansi evropske monetarne unije u 
kontekstu proširenja. Takođe, gospođa Radović ima i zavidno 
profesionalno iskustvo od više od 20 godina uključujući i višegodišnje 
iskustvo na važnim rukovodećim pozicijama. 
 Svoju karijeru je započela 2000. godine angažovanjem na izvođenju 
nastave iz međunarodne ekonomije i monetarne ekonomije na 
Ekonomskom fakultetu Univerziteta Crne Gore. Istovremeno tada je 
započela i svoj radni angažman u Ministarstvu vanjskih poslova Crne 
Gore.  
 Od 2003. do 2007. godine bila je šefica Britanske kancelarije u Crnoj 
Gori i politički savjetnik u Britanskoj ambasadi, a od 2010. do 2015. bila je 
ambasadorka Crne Gore u Republici Francuskoj. U tom periodu bila je i 
ambasadorka Crne Gore pri brojnim međunarodnim organizacijama sa 
sjedištem u Parizu, uključujući UNESKO, Organizaciju za ekonomsku 
saradnju i razvoj OECD i Banku za razvoj Savjeta  Evrope CEB. 
 U martu 2017.godine imenovana je za viceguvernerku Centralne 
banke i članicu Savjeta Centralne banke. Bila je potpredsjednica 
Investicionog komiteta Centralne banke Crne Gore i pridružena članica 
Nacionalnog savjeta za finansijsku stabilnost. Od 2019. do imenovanja na 
mjesto izvršne direktorice Investiciono-razvojnog fonda bila je 
angažovana u reformi finansijskog sistema u Bosni i Hercegovini na 
projektu Američke agencije za međunarodni razvoj USAID. Od decembra 



2020. godine obavlja funkciju izvršne direktorice Investiciono-razvojnog 
fonda Crne Gore. Istovremeno je članica odbora direktora IRF, kao i 
članica Nacionalnog savjeta za konkurentnost, Savjeta za održivi razvoj 
Crne Gore i Upravnog odbora Privredne komore Crne Gore. 
 Gospođa Irena Radović je dobitnik brojnih međunarodnih priznanja. 
Njena priznanja uključuju Zlatnu medalju i Povelju univerzalne lige za 
javno dobro koja joj je dodijeljena u Parizu 2014. godine. Princ Albert II od  
Monaka odlikovao je iste godine i Ordenom viteza reda svetog Karla, 
najpristižnijim odlikovanjem koje dodjeljuje Knjaževina Monako ispred 
reda Grimaldi.  
 U 2022. godini dobila je Legiju časti, najviše francusko odlikovanje. 
U oktobru 2023. godine na Global 100 svjetskom ekonomskom forumu u 
Londonu izabrana je za globalnu liderku i predsjedavajuću grupe 
Financial inclusion and corporate board readiness u okviru koje je 
zadužena za globalno povezivanje i umrežavanje aktivnosti u sektoru 
finansija i korporativnog upravljanjanja. Tada joj uručena i nagrada Žena 
decenije u znak priznanja za njen doprinos finansijskoj inkluziji i 
ekonomskom osnaživanju žena. Kao predstavnica Crne Gore istakla se 
kao jedina dobitnica ovog priznanja iz Jugoistične Evrope.  

Doktor Irena Radović govori engleski, francuski i italijanski jezik, a 
služi se španskim, njemačkim i albanskim jezikom. Doktor Irena Radović 
je prva žena kandidat za čelnu poziciju Centralne banke Crne Gore. 
 Iskoristio bih ovu priliku da u ovom domu osudim mizogine napade u 
društvu i javnosti koje je kandatkinja doživjela u danima nakon što je moj 
predlog upućen Skupštini Crne Gore. 
 Sva prethodno navedena profesionalna dostignuća, akademske i 
stručne reference gospođe Irene Radović uvjeravaju me da će njeno 
imenovanje na funkciju guvernerke Centralne banke Crne Gore u 
značajnoj mjeri doprinijeti unapređenju rada te institucije i njenoj snažnijoj 
ulozi u ekonomskom sistemu Crne Gore. Osim toga, njen rad nakon 
preuzimanja IRF-a je besprekoran i dodatno je učvrstio IRF kao vodeću 
kreditnu  instituciju u zemlji. Posebno cijenim njenu ažurnost da ukaže na 
ranije propuste i potencijalna kršenja zakona, da pri tom pokaže integritet 
i profesionalnost, ali i posvećenost jačanju i unapređenju ljudskih resursa 
u ovoj instituciji. Istakao bih činjenicu da je poslovna dobit za tri godine 
njenog mandata u IRF-u veća nego u cjelokupnoj prethodnoj deceniji u 
ovoj instituciji. Nekvalitetni plasmani za vrijeme upravljanja gospođe 
Radović iznose 0,9%, što je deset puta manje u odnosu na prethodni 
desetogodišnji period. Istovremeno IRF je u roku njenog mandata 
podržao privredu sa 565.000.000 eura. Navedeno ukazuje na ulogu IRF-a 



u oporavku crnogorske privrede, ali i na adekvatnu procjenu rizika svakog 
pojedinačnog plasmana i domaćinski odnos prema javnim resursima. 
 Poštovane poslanice i poslanici, ekonomski izazovi sa kojima se 
suočava i sa kojima će se suočvati naša zemlja zahtijevaju posebnu 
posvećenost i ulogu Centralne banke Crne Gore kao vrhovne monetarne 
institucije čije djelovanje je od krucijalne važnosti za stabilnost 
finansijskog sistema i održivi ekonomski razvoj. Zato od buduće 
guvernerke imamo i sledeća očekivanja - da u skladu sa Zakonom o 
Centralnoj banci efikasno radi na realizaciji ciljeva Centralne banke. 
Ovdje napominjem da je osnovni cilj očuvanje stabilnosti našeg 
finansijskog sistema uključujući zdravlje bankarskog sistema i sigurnost i 
efikasnost platnog prometa. Takođe, Centralna banka Crne Gore 
doprinosi i postizanju i održavanju stabilnosti cijena u Crnoj Gori. Od 
gospođe Radović očekujemo i da promoviše i štiti nezavisnost Centralne 
banke od svih političkih uticaja koja je u očima javnosti često bila upitna u 
prethodnom periodu. Ovdje takođe podrazumijevam i predlaganje 
kandidata za viceguvernere koji nemaju političku pozadinu, koji su stručni 
ljudi i iskusni i drže se visokih etičkih i profesionalnih načela u radu. 
Istovremeno od buduće guvernerke očekujem saradnju sa Vladom Crne 
Gore i drugim državnim institucijama u cilju kreiranja i sprovođenja dobro 
isplaniranih i analizom potkovanih ekonomskih politika u cilju unapređenja 
kvaliteta života i blagostanja crnogorskih građana, a nikada ne dovodeći u 
pitanje ostvarivanja ciljeva Centralne banke Crne Gore djelujući pri tom u 
skladu sa načelima slobodnog i otvorenog tržišta i slobode preduzetništva 
i konkurencije.  Od buduće guvernerke očekujem da će se snažno 
zalagati i za stabilnost bankarskog sistema i povjerenje u isti i u skladu sa 
zakonom u tom smislu ažurno i neselektivno vršiti kontrolu svih kreditnih 
institucija u zemlji, ali i donositi propise i druge akte kojima se uređuje 
poslovanje kreditnih institucija i standardi stabilnog i sigurnog poslovanja, 
ali i zatvara regulatorni nedostatak koji trenutno postoji u odnosu na 
Evropsku uniju. Od buduće guvernerke očekujem i punu transparentnost 
u dijelu prijema zaposlenih u Centralnoj banci sa najboljim kvalifikacijama 
ali i uspostavljanje optimalnog broja i strukture zaposlenih, sistema 
motivacije i organizacione strukture koja će omogućiti njen dalji razvoj i 
napredak na polju izvršavanju svih funkcija Centralne banke Crne Gore. 
Od buduće guvernerke očekujem i unapređenje ekosistema plaćanja i 
platnog prometa u pravcu razvoja i implementacije modernih rješenja 
neophodnih za dalji razvoj crnogorske privrede. I na kraju od buduće 
guvernerke očekujem unapređenje statistike, ali i kvaliteta publikacija 
Centralne banke, kao i snažniji doprinos u argumentovanoj ekonomskoj 
analizi i diskusiji u Crnoj Gori.  



Sva iznad nabrojana očekivanja se takođe odnose i na sadašnje 
nedostatke u Centralnoj banci koje građani i naši međunarodni partneri 
prepoznaju. Zato pozivam ovaj uzvišeni dom da se uzdigne iznad dnevne 
i partijske politike i da pozitivnim glasanjem pošalje sliku zajedništva oko 
pitanja za koje sam siguran da svi ovdje dijelimo, oko ciljeva i očekivanja 
koje zajednički imamo. Ovim predlogom imenovanja sam uradio svoj dio 
posla kao predsjednik Crne Gore ispunjvajući svoju zakonsku obavezu.  
 Uvažene poslanice i poslanici, želim vam argumentovanu, 
konstruktivnu i demokratsku diskusiju. Ohrabrujem vas da na čelo 
Centralne banke Crne Gore izaberete predloženu kandatkinju koja svojim 
postignutim rezultatima to i zvređuje i koja može da pokrene procese ka 
ozdravljenju još jedne institucije u Crnoj Gori. 
 Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:02:24) 
 
 Hvala, gospodine Milatoviću. 
 U skladu sa našim dogovorom idu uvodna izlaganja koja traju do pet 
minuta. 
 Prvi za riječ prijavljen u ime Poslaničkog kluba PES je gospodin 
Darko Dragović. Izvolite, gospodine Dragoviću. 
 
 
 DARKO DRAGOVIĆ (15.12.23 14:02:45) 
 
 Hvala. 

Poštovani predsjedniče Crne Gore, cijenjeni predsjedniče Skupštine, 
potpredsjedniče Skupštine, poslanici, poslanice i građani Crne Gore, 
 Pred nama je danas Predlog predsjednika Crne Gore za izbor 
guvernera Centralne banke. Istakao bih da je Centralna banka krovni 
regulator bankarskog i monetarnog sektora, samim tim predstavlja 
najvažniju instituciju u bankarskom sektoru. 
 Značaj Centralne banke je prepoznao i Ustav Crne Gore, pošto 
Centralnu banku definiše kao samostalnu organizaciju odgovornu za 
monetarnu i finansijsku stabilnost i funkcionisanje bankarskog sektora. 
Kreditnom monetarnom politikom koju vodi, Centralna banka postiže 
krajnje ciljeve makroekonomske politike, što je bitno za građane Crne 
Gore, a to su: stabilnost cijena, ekonomski rast, puna zaposlenost i 
uravnoteženi platni bilans. Sve su to razlozi zbog kojih smo mi danas 



ovdje dužni da stvorimo uslove da upravljačka struktura Centralne banke 
više ne bude u VD stanju.  
 Upravo izborom nove guvernerke ostvariće se puna funkcionalnost 
Centralne banke. Centralna banka će tada moći uspješno da se sukobi sa 
interesima svih interesnih lobija i interesima pojedinaca u okviru 
bankarskog sektora koji interesi su oprečni interesima  bankarskog 
sistema u cjelini. Svjedoci smo da je nova skupštinska većina se već 
uhvatila ukoštac sa problemima. Uspješno smo izabrali nedostajućeg 
sedmog sudiju Ustavnog suda u relativno kratkom roku, odmrznuli smo 
postupak izbora vrhovnog državnog tužioca, a u toku je postupak izbora 
nedostajućih članova Sudskog savjeta, pa samim tim nema razloga da 
ovako uspješan niz ne nastavimo u oblasti monetarnog sektora.   

O stručnim referencama i karijeri predložene kandidatkinje za 
guvernera, kao i njenim problemima tokom poslovanja za vrijeme ere 
prethodne vlasti, predsjednik države je dovoljno rekao i ja tu ne želim da 
se ponavljam. Stoga Klub poslanika Pokreta Evropa sad će podržati 
predlog predsjednika Crne Gore za izbor guvernera Crne Gore u punoj 
vjeri da će svojim iskustvom, znanjem, zalaganjem i saradnjom sa drugim 
državnim institucijama doprinijeti ostvarenju pune ustavne nadležnosti 
ove veoma bitne institucije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:05:35) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Dragoviću. 
 Riječ ima gospodin Andrija Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (15.12.23 14:05:41) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani Crne Gore, poštovani predsjedniče Milatoviću, 
poštovana kandidatkinjo za guvernerku Centralne banke Crne Gore 
gospođo Radović,  

Dozvolite da prije nego što finalno izvedemo naš odnos prema 
pitanju predloga koji je učinio predsjednik Crne Gore kažem nekoliko 
napomena. 
 Gospođa Radović nesumnjivo ima respektabilnu karijeru i tu karijeru 
uspješno je gradila i u prethodnom sistemu, onom sistemu koji je bio na 
snazi do 30. avgusta 2020. godine kada su nastupile političke promjene, 
što pokazuje da se kod nove vlasti javlja potreba za angažovanjem 



kadrova iz prethodnog sistema, iako smo često slušali neargumentovane 
kritike, klevete, a svjedočili i revansističkom progonu i smjenama unutar 
državnog aparata. Nemamo ništa protiv gospođe Radović. Naš odnos 
prema njoj smo pokazali čini mi se više puta poštujući i njeno znanje i 
njene kompetencije. Međutim, nijesmo sigurni da je u ovom trenutku to 
najadekvatnije rješenje za Centralnu banku Crne Gore. Nijesmo sigurni 
da je preporučljivo da na čelo institucije dođe gospođa Radović koja je tu 
instituciju tužila, do prije sedam mjeseci bila u sudskom sporu sa tom 
institucijom i na kraju izgubila taj spor. Postavlja se pitanje koliko bi to bilo 
dobro za samu instituciju Centralne banke Crne Gore i koliko bi to u 
kranjem bilo dobro i za gospođu Radović koja treba da se nađe na čelu te 
institucije. Ono što je karakteristično je da je predsjednik Crne Gore ovdje 
prisutni gospodin Milatović, valjda u maniru da zaprijeti premijeru Milojku 
Spajiću i svojim partijskim drugovima iz Pokreta Evropa sad, kazao kako 
će u slučaju da njegov predlog ne bude izglasan neko morati da objasni 
zbog čega ljudi koji su bliski režimu bivšeg predsjednika Mila Đukanovića 
treba da ostanu na čelu te finansijske institucije. Recimo da se čak 
pronađe i razumijevanje za ovaj rezon, to bi važilo, ali logika je neodrživa, 
jer je gospođa Radović upravo afirmisala svoju karijeru za vrijeme 
prethodnog režima Mila Đukanovića, kako vi to kažete. Takođe, 
predsjednik Crne Gore je obavijestio javnost i poslanike u uvodnom 
obrazloženju kako nije zadovoljan dosadašnjim radom Centralne banke 
Crne Gore i kako će predložiti kredibilnog kandidata za guvernera. 
Nijesam ničiji advokat, međutim moram da vam postavim pitanje. Na bazi 
čega temeljite vaše nezadovoljstvo, imajući u vidu da je Centralna banka 
Crne Gore jedna od rijetkih institucija koja u Izvještaju Evropske komisije 
o napretku ima gotovo sve pozitivne ocjene, da ne govorim o pozitivnim 
ocjenama koje dolaze od strane Međunarodnog monteranog fonda, 
Svjetske banke i Evropske Centralne banke?  
 Takođe, Centralna banka sa aktuelnim rukovodstvom je u vremenu 
pandemije korona virusa imala inicijativu koju su podržale gotovo sve 
komercijalne banke u Crnoj Gori, četrnaest paketa mjera podrške 
građanima i ekonomiji đe su se banke u tom periodu odrekle dijela svojih 
prihoda. Ne moram da podsjećam nikoga ovdje da je kapital u bankama 
privatni kapital.  

Kad govorite o rentabilnosti Centralne banke onda istovremeno 
govorite i o rentabilnosti kandidata kojeg ste predložili, jer je kandidat 
kojeg predlažete svojevremeno biran na funkciju viceguvernera Centralne 
banke u periodu prethodnog sistema, a na sve to se naslanja i sama 
procedura koju ste obavili, najblaže rečeno, skandalozno. Održali ste pres 
konferenciju đe ste predstavili vaš predlog za guvernera Centralne ganke 



pokazujući nam da ne poznajete politički sistem i da ne poznajete 
institucije. Zašto pres konferencija? Čemu pres konferencija? Imate 
obrazloženje. To se nikada nije radilo. Nije ovo predsjednički sistem u 
Americi da se na taj način prejudicira odnos Parlamenta prema vašem 
predlogu i na toj pres konferenciji nam kandidat za guvernera govori o 
tome ko će biti kandidati za viceguvernera, a Parlament tek treba da se 
izjasni o tome da li će podržati vaš predlog. Nijeste vi menadžer gospođe 
Radović, vi ste pedsjednik Crne Gore i morate da se vratite vašim 
ustavnim nadležnostima, jer o tome koliko se ne snalazite i koliko to ne 
ide u prilog građanima Crne Gore, pa i onima koji politički ne misle kao vi, 
mogli bismo da diskutujemo na nekoj posebnoj sjednici.  

Danas je gospođa Radović u susret sjednici Parlamenta, moram da 
priznam, iznenadila mene koji uvažavam njene reference, to govorim 
pred cijelom crnogorskom javnosti, kazavši da vjeruje u podršku političkih 
struktura koje nijesu povezane sa organizovanim kriminalom. Najblaže 
rečeno, nedopustiva i veoma uvredljiva izjava prema kom god hoćete 
dijelu crnogorskog parlamenta, jer ođe sjede ljudi koje su birali građani 
Crne Gore. Konkretno na koga god da ste mislili ili nijeste mislili, svaki 
četvrti građanin glasa poslanički klub kojeg upravo predstavljam u ovom 
uvodnom izlaganju, svaki četvrti građanin, i niko od ovih ljudi nema 
nikakvi kontakt ni vezu sa organizovanim kriminalom. Mi živimo od plata 
koje primamo ili u Skupštini Crne Gore ili u okviru svojih profesija kojima 
se bavimo.  
 Prema tome, uvažavajući sve argumente koje sam naveo tokom 
izlaganja, siguran sam da će biti prilike da nastavimo razmjenu mišljenja 
povodom ove teme, Poslanički klub Demokratske partije socijalita neće 
podržati predlog Jakova Milatovića za guvernerku Centralne banke Crne 
Gore. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:14:07) 
 
 Hvala vam, gospodine Nikoliću. 
 Riječ ima poslanik Slaven Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (15.12.23 14:14:14) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče. 

Predsjedniče Crne Gore, uvažena kandidatkinjo za guvernerku Irena 
Radović, drage koleginice i kolege, 



 Moram da kažem da sam uživao u prethodnoj diskusiji iz razloga što 
sam konačno dočekao da ljudi iz struktura koji su ovakve nominacije 
uglavnom završavali u mračnim sobama uz čašicu viskija i o njima se nije 
ni diskutovalo niti je mogao iko išta da progovori iz samih struktura, 
stranaka koje su rukovodile Crnom Gorom tog vremena, sad se 
odjedanput vidi jedna želja da se gospođa Radović koja je ovdje 
predložena predstavi navodno čvrstom depeesovkom, pa da to bude 
razlog da se mi ovdje posvađamo i da na čelu Centralne banke ostane 
Radoje Žugić. E, toga filma nećete gledati. 
 Pored sjajne profesionalne karijere gospođe Radović, njenog 
obrazovanja i naše nade da će raditi najbolje što umije i u korist države 
Crne Gore i svih građana, dodatni motiv što ćemo da je podržimo mi kao 
klub Nove srpske demokratije je i činjenica da ona ima dodatni motiv da 
se i te kako pozabvi ne samo radom Centralne banke u sadašnjem 
vremenu i u budućem vremenu nego i u prošlom vremenu. Tako da se 
nadam da ćemo vrlo brzo čuti odgovor na mnoga pitanja koja muče 
crnogorsku javnost, jer svi znamo da je uloga Centralne banke u 
prethodnom periodu bila prvenstveno spašavanje privatne banke 
porodice Đukanović na razne načine. Između ostalog zbog toga je i 
predsjednik Upravnog odbora Prve banke, nakon što je bio i direktor 
Fonda, postao guverner Centralne banke Crne Gore. Ja moram da vam 
kažem da jedva čekam to vrijeme, tako da su velike šanse da konačno 
dobijemo i odgovore na ono prebacivanje milion po milion i slično kao i na 
vrijeme kada niko mogao da naplati novac iz Prve banke, kada su sve 
inspekcije ćutale, a mogli ste da platite jedino kao dužnik povjeriocu koji 
ima račun u Prvoj banci i to tako da on taj novac ne može da koristi, nego 
opet da ga prebaci samo nekom u okviru te banke. Potpuno jasna 
najstrašnija zloupotreba funkcija. Nije to samo bilo  u vrijeme gospodina 
Žugića nego i prije, zato i kažem baš se radujem tom motivu za koji svi 
znamo da ima gospođa Radović da nam otkrije te stvari, jer mislim da 
njena profesionalna znatiželja neće moći da odoli takvom izazovu. 
 Prema tome, gospođo Radović, što se tiče Nove srpske demokratije 
imate punu podršku. Čak i da to niste vi danas, da je možda neko drug, 
male su šanse da bismo ostavili gospodina Žugića na ovom mjestu. 
Morao bi kandidat da bude sa daleko, daleko lošijim referencama od vas 
da ne bismo glasali za novi predlog. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:18:11) 
 
 Procedura, poslanik Andrija Nikolić. Izvolite. 



 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (15.12.23 14:18:23) 
 
 Kolega Radunović je dovoljno iskusan poslanik da zna da neke riječi 
mogu da ga odvedu u kršenje procedure, tako da ne vjerujem da mu se 
omaklo da govori o mračnim sobama i čašicama viskija i tako dalje. 
Vjerujem da je to uradio vrlo svjesno, tako da mislim da su bili ipak navodi 
koji su uvredljivi na račun prethodnog sistema, a dozvolićete nosioci 
prethodnog sistema su pripadali politici poslaničkog kluba u čije ime sam 
se javio prepoznajući se, i ne samo našeg poslaničkog kluba nego i nekih 
drugih poslaničkih klubova u Parlamentu, tako da ipak mislim da je 
zaslužilo repliku, a vi ćete procijeniti. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:19:18) 
 
 Gospodine Nikoliću, ako pominjanje mračnih soba zaslužuje repliku 
onda čitavo naše zasijedanje da se pretvori samo u replike, tako da 
procjenjujem da ne zaslužuje repliku pominjanje mračne sobe, jer ćemo 
spustiti nivo replika. Znate, mora da bude direktna uvreda. Sve znate, 
pominjanje u negativnom kotekstu, ja ne vidim kako se vi prepoznajete u 
mračnoj sobi. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (15.12.23 14:19:55) 
 
 Nema problema, gospodine Mandiću. Sjedite tu zahvaljujući onima 
koji su vas centrirali da budete provodadžija evropskih vrijednosti i na 
vama je da arbitrirate o tome da li je bilo kršenja procedure ili ne, ali 
jednako kao što smo mi prepoznali loše motive u ovoj komunikaciji 
gospodina Radunovića, on je posredno uvrijedio i kandidatkinju za 
guvernerku Cenralne banke Crne Gore insinuirajući da je i ona birana za 
viceguvernera Centralne banke u nekim mračnim sobama i uz čašicu 
viskija, jer valjda neće biti da je profesionalan izbor gospođe Radović i 
mnogih drugih ljludi koji su svoj posao radili profesionalno ili 
neprofesionalno, a da su izbori nekih kadrova koje vi želite da vežete za 
Demokratsku partiju socijalista došli kao posljedica tajnih odaja i ispijanja 
alkoholnih pića. 
 
 



 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:20:58) 
 
 Da ne bi bilo zabune. Ne možete dobiti repliku oko pominjanja 
mračnih soba. Gospodin Radunović je u ime Poslaničkog kluba Nove 
srpske demokratije saopštio jasan stav i da je mislio ovo o čemu vi 
govorite sigurno mu stav ne bi bio takav, da je mislio to. 

Da upoznam građane Crne Gore da u skladu sa našim Poslovnikom 
gospođa Radović ne može da dobije riječ, tako da se neko ne začudi što 
se ona ne javlja. Ona ne može da učestvuje u diskusiji, može da bude 
prisutna kao što je bio kandidat za sudiju Ustavnog suda. Kada dolazimo 
do ovih fudbalskih termina, centriranje, postoji degažiranje. Neko je 
degažirao 2020. godine nekoga, pa idemo dalje, pa onda poslije toga ide 
centriranje i tako dalje i tako dalje. 
 Gospođo Vojinović, imate riječ. Izvolite. 
 
 
 ANĐELA VOJINOVIĆ (15.12.23 14:21:57) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Uvažene koleginice i kolege poslanice i poslanici, poštovani 
predsjedniče države, poštovane građanke i građani, 
 Centralna banka Crne Gore je nezavisna institucija, odgovorna za 
očuvanje monetarne i finansijske stabilnosti kao i za funkcionisanje 
bankarskog sistema u Crnoj Gori. 
 Znamo da Centralna banka već punih sedam godina na čelu ima ne 
guvernega od integriteta, već guvernera koji se prvenstveno i najviše 
trudio da učini stabilnim finansije prve familije i njima bliskih lica. Da je na 
funkciji guvernera Centralne banke ispunio sve kriterijume koje su grupe i 
pojedinci od njega zahtijevali potvrđuje i to što ga je sredinom prošle 
godine, dok je još bio na funkciji predsjednika Crne Gore, Milo Đukanović 
ponovo predložio za guvernera. Srećom, predlog je povučen iz 
skupštinske procedure i predložen novi, po svemu potpuno drugačiji 
kandidat, odnosno kandidatkinja za guvernerku Centralne banke Crne 
Gore. 
 Uvjerena sam da svaka poslanica i svaki poslanik mora osjetiti 
zadovoljstvo činjenicom da je za jednu od najznačajnijih funkcija u Crnoj 
Gori, funkciju guvernerke Centralne banke Crne Gore, predložena osoba 
za izvanrednom i besprekornom biografijom i ma iz kog ugla gledali 
nameće se ova ocjena. Već je pomenuto, a ja želim i da ponovim da 
gospođa Irena Radović, kao relativno mlada osoba, već ima preko 20 
godina radnog iskustva na izuzetno odgovornim poslovima i kao sjajna 



studentkinja, najbolja u generaciji, i sa dvije magistrature i doktoratom 
ekonomskih nauka godinama je radila kao saradnik u nastavi na 
Ekonomskom fakultetu Univerziteta Crne Gore. Iz njenog CV-a se vidi da 
je uspješno obavljala funkcije u našoj diplomatiji čime je zaslužila da je 
prošle godine predsjednik Francuske odlikuje ordenom Legije časti, 
najprestižnijim odlikovanjem Francuske Rrepublike. Saglasićemo se da je 
Irena Radović osoba koja već godinama dokazuje svoje znanje, 
sposobnost, profesionalnost, integritet prije svega i da je imenovana za 
jednu od najznačajnijih funkcija u zemlji isključivo zahvaljujući svojoj 
biografiji, dakle niti jednom pojedincu, niti jednoj grupaciji, niti jednoj 
partiji, niti jednoj organizaciji i ako se danas izabere biće prva žena 
guvernerka na čelu Centralne banke Crne Gore. 
 Bila je uspješna u diplomatskoj sferi, ali je u ekonomskoj perfektna i 
gospođa Radović, dobro ste odlučili kada ste odlučili da se vratite struci. 
Ovo pominjem zbog rezultata koje je gospođa Radović imala na čelu 
Investiciono-razvojnog fonda, kao izvršna direktorica od 2021. godine. Iz 
podataka i informacija koji su dostupni javnosti vidi se da Investiciono-
razvojni fond postiže najbolje rezultate od njegovog osnivanja. Samo 
kratko da navedem  da je u periodu od 2021. do 2022. godine 
Investiciono-razvojni fond crnogorskoj privredi odobrio preko 1.200 
kredita u iznosu od preko 565.000.000 eura, da se bilježe pozitivni 
poslovni rezultati koji kumulativno za ove tri godine iznose preko 
10.000.000 eura kao i da su u toku aktivnosti na transformaciji IRF u 
razvojnu banku. Valja naglasiti da su svi ovi impresivni rezultati postignuti 
sa istim brojem zaposlenih što znači da nije došlo do bilo kakvog novog 
zapošljavanja.  

Kad se imaju u vidu svi ovi rezultati gospođe Irene Radović koja, 
zaboravila sam i to da napomenem, govori šest svjetskih jezika učinili su 
da je bila viceguvernerka Centralne banke Crne Gore, jasno je da je pred 
ovom skupštinom najbolji mogući predlog za guvernera odnosno 
guvernerku Centralne banke Crne Gore. Kada pomenuh da je 
kandidatkinja za guvernerku obavljala funkciju viceguvernerke Centralne 
banke Crne Gore sa koje je i smijenjena 2018. godine, potrudila sam se 
da o tome saznam nešto više iz knjige "Mobing u Crnoj Gori" o žrtvama, o 
nasilnicima i njihovim moćnim zaštitnicima i potpuno je jasno da je tada 
Irena Radović platila ceh neposlušnosti moćnicima odbijanjem da 
postupa neprofesionalno i nezakonito. Kakvu bismo mi to poruku poslali 
danas ako ne bismo glasali za Irenu Radović - poruku da progon jedne 
žene može proći, poruku da mobing nad jednom ženom daje rezultate, 
poruku da nezavisnost i profesionalnost treba da nestanu iz institucija 
sistema, poruku da lažne vijesti odlučuju umjesto poslanika ili možda još 



gore, poruku da samo zavisna osoba može da obezbijedi nezavisnost 
Centralne banke  Crne Gore i finansijskog sistema Crne Gore. Ova knjiga 
je svjedočanstvo progona jedne žene koja nije htjela da bude dio nijedne 
grupe, nijedne partije, nijedne organizacije, a neko bi možda rekao dio 
nijednog klana. U ovoj knjizi je sadržana sva njena borba, njena biografija 
i borba protiv čak insitucija sistema koju je sama iznijela, ali i biografija 
svih onih koji su učestvovali u njenom progonu. Glasajući protiv nje, glasa 
se za ovo. U mojim očima, a vjerujem i u očima svih poslanica i 
poslanika, poštovane koleginice i kolege, otporom koji je Irena Radović 
pružila i zbog čega je prošla golgotu, ona samo dobija na kredibilitetu i 
snaži naša očekivanja da će na čelu Centralne banke Crne Gore biti 
istinski znalac, istinski profesionalac. Iskreno se radujemo ovom predlogu 
i sigurna sam da će ukoliko Irena Radović bude izabrana za novu 
guvernerku Centralne banke Crne Gore uz sve ostale benefite to našoj 
državi omogućiti i donijeti nove značajne pozitivne ocjene relevantnih 
institucija na našem putu ka članstvu u Evropskoj uniji.  

Gospođo Radović, ovaj predlog je na ponos vas, ali i na ponos cijele 
Crne Gore. Zbog toga će klub poslanika Demokrata sa zadovoljstvom 
podržati predlog. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:29:50) 
 
 Hvala, gospođo Vojinović. 
 Riječ ima poslanik Damir Gutić. Izvolite, gospodine Gutiću. 
 
 
 DAMIR GUTIĆ (15.12.23 14:30:03) 
 
 Hvala vam. 
 Uvaženi predsjedniče Milatoviću, poštovana kandidatkinjo za 
guvernera Centralne banke, poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
 Danas govorimo o jednoj veoma važnoj temi, na dnevnom redu je 
izbor guvernera Centralne banke Crne Gore i rekao bih da je to jedna od 
pet najbitnijih pozicija u državi. Vođa glavne finansijske institucije u državi 
jeste neko ko treba svaki dan da otvara mogućnosti Vladi kao izvršnom 
organu da bi se sprovodila ekonomska politika države u najboljem 
interesu njenih građana. S druge strane to je najbitnija institucija koja prati 
stabilnost finansijskog sektora i time daje osjećaj sigurnosti svakom 
privredniku, svakom građaninu, ali i sistemu u cjelinu. Način izbora 
guvernera takođe pokazuje važnost i odgovornost, jer predsjednik države 



preuzima odgovornost za kandidovanje, a Skupština većinom glasova 
izražava svoju saglasnost ili evenutalno protivljenje ovom predlogu.  
 Zašto je ova pozicija toliko bitna? Šta to radi ova institucija kojom 
upravlja guverner? Dakle, Centralna banka Crne Gore je neprikosnoveni 
monetarni autoritet u državi. Osnovana je da ostvari određene ciljeve 
države, a koji se ogledaju u podsticanju i očuvanju stabilnosti finansijskog 
sistema uključujući podsticanje i održavanje zdravog bankarskog sistema 
i sigurnog i efikasnog platnog prometa. Centralna banka doprinosi 
postizanju i održavanju stabilnosti cijena, Centralna banka ne dovodeći u 
pitanje ostvarivanje svojih ciljeva, podržava ostvarivanje ekonomske 
politike Vlade Crne Gore. Centralna banka jeste nezavisna institucija. 
Nezavisnost Centralne banke podrazumijeva dva nivoa nezavisnosti - 
nezavisnost cilja i nezavisnost instrumenata. Nezavisnost cilja predstavlja 
slobodu Centralne banke da definiše ciljeve monetarne politike kao što su 
stabilnost cijena, stopa nezaposlenosti, ekonomski rast. Nezavisnost 
instrumenata znači da Centralna banka ima slobodu da odabere 
odgovarajuće politike odnosno instrumente koji će postići željene efekte 
na ekonomiju. Ipak, nezavisnost Centralne banke Crne Gore treba 
posmatrati u relativnom smislu. Prvo, potpuna uspješnost ekonomske 
politike može se ostvariti samo u sadejstvu sa drugim činiocima te politike 
u državi što neminovno upućuje na  saradnju sa Vladom kao izvršnom 
vlašću. Drugo, Centralna banka Crne Gore ima ograničen suverenitet, jer 
njen suverenitet je dijelom prenesen na Evropsku centralnu banku. Ovaj 
dio proističe iz jedne od najboljih odluka naše države kada smo prvo 
preuzeli njemačku marku kao zvanično sredstvo plaćanja, a kasnije uveli 
euro i nastavili sa ovom valutom. To je bila dobra odluka jer je Crnoj Gori 
već tada obezbijedila jedan stepen suverenosti, napuštanje destruktivnog 
uticaja od strane Beograda koji je štampao novac i time proizvodio 
istorijske stope inflacije.  
 Uvođenjem eura dobili smo stabilnost u vrijednosti valute, 
obezbijedili finansijsku sigurnost, obezbijedili finansijsku disciplinu. Druga 
strana ovog procesa je ta da Centralna banka Crne Gore nema 
mogućnost potpunog vođenja monetarne politike, jer nema emisionu 
ulogu. To znači da guverner Centralne banke, možemo tako reći,  nema 
dvije ruke za rad kada vodi Centralnu banku, već da radi jednom rukom. 
Ipak, instrumenti monetarne politike koji su na raspolaganju Centralnoj 
banci Crne Gore su i dalje brojni, efikasni i sa velikim uticajem. Centralna 
banka Crne Gore ima odgovornost za funkcionisanje bankarskog sektora 
kroz izdavanje dozvola, praćenja rada banaka, upravljanje međunarodnim 
rezervama Crne Gore, odgovorna je za platni promet o državi. Centralna 
banka Crne Gore je fiskalni agent države gdje djeluje prema narodnim 



finansijskim institucijama, određuje nivoe rezervi banaka i tim utiče na 
količinu novca u opticaju, na likvidnost, na stopu inflacije.  
 Sve ove funkcije dovode Centralnu banku Crne Gore u red najbitnijih 
institucija u državi i normalno je da se na poziciji predvodnika ove 
institucije treba naći neko sa svim kapacitetima koji su potrebni kako bi 
svi činioci u državi, ali i međunarodni činioci zadržali i povećali nivo 
povjerenja u ovu instituciju. Možda nekom izgleda pretjerano, ali čak i 
kreditni rejting zemlje zavisi dijelom od čelne osobe Centralne banke 
Crne Gore. U Predlogu predsjednika vidjeli smo da je to dr Irena Radović. 
Sagledavajući njene profesionalne kvalifikacije, njena znanja, zvanja i 
iskustvo po biografiji koja je dostavljena jasno je da se radi o ličnosti koja 
posjeduje najveća naučna zvanja, posjeduje iskustva iz različitih oblasti, 
iskustvo upravljanja institucijama kao i želju za anticipiranjem situacije što 
je na mjestu guvernera i te kako potrebno. Finansijski tokovi su živa 
materija koja svakim danom traži nova rješenja. Ovo nije oblast koja je 
utvrđena, te da se samo treba kontrolisati svakim danom, Centralna 
banka Crne Gore kao regulator susreće se sa mnogim izazovima. 
Regulativa u Crnoj Gori koja se tiče bankarskog sektora nije završena i 
nije savršena, potrebne su određene reakcije kao odgovor na mnoga 
pitanja koja su već tu i tjeraju nas uz zid.  

Volio bih postaviti nekoliko teza koje zahtijevaju hitan odgovor 
Centralne banke Crne Gore, interesuje me kako će se buduća 
guvernerka i buduća uprava Centralne banke odnijeti prema tome. Prvo, 
ako uporedimo bilansnu sumu banaka i bruto domaći proizvod, možemo 
uočiti određeni stepen korelacije. Rast bruto domaćeg proizvoda sa svim 
svojim eksternim i internim uzrocima, uvezena inflacija i unutrašnjim 
razlozima uzrokovana imali su ishodište u snažnom rastu aktive banaka 
agregatno posmatrano. Rešavanjem problema inflacije što se očekuje u 
euro zoni u nekom srednjem roku od par godina i ukoliko dođe do nekog 
rješenja ratne situacije i agresije na Ukrajinu, da li se očekuje upravo 
suprotan efekat na bankarski sektor, odnosno na finansijski sistem Crne 
Gore, jer u ovakvom bankocentričnom sistemu možemo reći da su to 
sinonimi? Da li u tom smislu treba pripremiti kvalitetan stres scenario ili 
testiranje bankarskog sektora?  

Druga tema je četvrta industrijska revolucija i digitalizacija. Planovi u 
odnosu na digiralnu imovinu, planovi na zradi regulative, usklađivanje sa 
standardima uređenih sistema kao što je to, recimo, uradila Švajcarska.  

Treća tema - platne institucije, međunarodna instant plaćanja, stav o 
tome. Uvidom u bilanse kreditne institucije u Crnoj Gori svjedočimo 
visokom procentu provizija i naknada u ukupnim prihodima. U nekim 
slučajevima prevazilaze kamatne prihode. Da li se mogu vrštiti napori u 



cilju ohrabrivanja investicionog i projektnog finansiranja, postavljanju 
banaka u ulogu patnera u dijeljenju rizika sa investitorima i 
zajmotražiocima, a ne samo da budu platne institucije? 
 Takođe, nije naodmet pomenuti tržište kapitala koje u ovom 
momentu po regulativi nije djelokrug Centralne banke, ali je činjenica da 
postoji nefunkcionalnost primarnog tržišta. To je otežavajuća okolnost i za 
državu i za bankarski sektor, jer pola procesa tržišta kapitala prolazi kroz 
bankarski sektor. Tržište kapitala nije oživjelo ni u dijelu funkcionisanja 
penzionih fondova što je bio izuzetan rezervoar za zaduživanje države. 
Tu bi Centralna banka kao agent države trebalo da... (prekid). U nadi da 
ćete biti izabrani i očuvati stabilnost bankarskog sistema, unaprijediti 
instrumente, metode i procese rada, dati odgovore na pitanja koja dolaze, 
želim naglasiti da ćete u Bošnjačkoj stranci imati partnera za sve 
aktivnosti koje idu u tom pravcu. Stabilnost i likvidnost, pouzdanost i 
dostupnost bankarsko - finansijskog sektora svima nam je vrhovni cilj. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:38:52) 
 
 Hvala, gospodine Gutiću. 
 Sada riječ ima poslanik Vladislav Bojović. Izvolite, gospodine 
Bojoviću. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (15.12.23 14:38:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani predsjedniče Crne Gore, poštovana kandidatkinjo, 
uvaženi građani, poštovane kolege, 
 Ja ću u ime poslaničkog kluba Demokratske narodne partije Crne 
Gore iskoristiti priliku da svoje izlaganje podijelim u tri problemske ili 
tematske cjeline, bolje reći da otvorim tri pitanja koja mislim da bi trebalo 
da budu u fokusu rada novog guvernera Centralne banke Crne Gore i 
generalno Centralne bnke Crne Gore. Prije svega saopštiću nešto što su 
već kolege rekle, a to je da je Centralna banka regulator, odnosno da 
kontroliše monetarnu politiku jedne države i ima veliki uticaj zajedno sa 
Vladom prije svega, ali i sa drugim institucijama na nivo kreditnog rejtinga 
svake države. Činjenica je da svaka banka radi po principu profita i 
samim tim i finansijske institucije kod kojih se države zadužuju, a vidimo 
da se posljednjih mjeseci govori o novim zaduženjima, dakle one 



finansijske institucije kod kojih se države zadužuju su takođe banke i one 
na osnovu kreditnog rejtinga svake od država odlučuju da li će dati kredit 
toj državi i pod kojim uslovima će dati kreditni rejting toj državi koja ga 
traži. Kakvu situaciju imamo? Kreditni rejting Crne Gore je u ovom 
trenutku izrazito loš, on je označen oznakom B. Ta oznaka znači sledeće 
- postoji sposobnost izvršenja finansijskih obaveza, ali je prisutan visok 
rizik promjene proslovne klime i ekonomskih uslova kao visok kreditni 
rizik. Imajući u vidu kakav je ambijent vladao 30 godina, obilježen 
korupcijom, kriminalnom i pranjem novca, nije ni čudo što je Crna Gora u 
ovako lošoj poziciji kada je u pitanju njen kreditni rejting. Neuporedivo 
bolji kreditni rejting ima u ovom trenutku Srbija, čak i Albanija. To znači da 
je Crna Gora dovedena u situaciju da će morati da uzima kredite od 
međunarodnih finasijskih institucija po izrazito lošim kamatnim stopama ili 
nepovoljnim uslovima i očekujem od gospođe Radović ukoliko bude 
izabrana, a vjerujem da će biti, da punu pažnju posveti da zajedno sa 
Vladom prije svega, ali i sa svim ostalim institucijama radi na popravljanju 
kreditnog rejtinga Crne Gore koji je ovako loš. 
 Takođe, Centralna banka između ostalog obavlja poslove zaštite i 
prava i interesa korisnika potrošačkih kredita, to je druga tema o kojoj 
želim da govorim, tiče se građana ove države koji su uzeli kredit ili 
razmišljali da ga uzmu, a ko obavlja te poslove postavlja se pitanje šta je 
do sada Centralna banka uradila i kakve je mjere preduzela da bude od 
pomoći građanima koji bi da podignu kredit ili koji su ga uzeli? Odmah da 
konstatutjemo - vrlo malo ili nedovoljno. Centralna banka je regulator koji 
bi valjda trebalo da reguliše uslove pod kojima rade komercijalne banke. 
One su znale da rade na način kao da nije bilo kontrole, kao da nije bilo 
ograničavanja, kao da nije bilo uslova. Cijenu su plaćali građani koji su 
svjesno ulazili u rizik. Dakle, sve što je klijent kao običan čovjek u lošijoj 
finansijskoj poziciji, poznato je da uslovi pod kojima mu banke daju 
kredite su sve gori i gori. Banka logično daje kredite pod nepovoljnim 
uslovima onim građanima koje smatra da su im rizični klijenti. E sad, šta 
može Centralna banka? Centralna banka može i mora i ima obavezu da 
prati i kontroliše monetarnu politiku u državi i mora da daje preporuke oko 
toga kakav kredit treba podizati i treba da pomogne građanima kako i 
sami oni ne bi ulazili u rizik. Ona treba da štiti građane od loših kreditnih 
aranžmana. Plašim se da je do sada ona malo toga uradila na tom planu. 
Centralna banka treba da ograniči uzimanje kredita određene vrste, što 
nije urađeno dovoljno ili u ozbiljnoj mjeri u prethodnom periodu, a 
istovremeno da olakša podizanje kredita svima onima koji bi da 
investiraju zdrav kapital, svim privrednicima, preduzetnicima itd. Dakle, 
šta je cilj? Cilj je da se smanji nepotrebno zaduživanje u svrhu koja nije 



racionalana i životno neophodna. Na banci je da pomogne građanima da 
uđu u tu vrstu rizika i ne prave nercionalne poteze samim tim što će 
ograničiti i regulisati mogućnost banke da uopšte izdaje određene kredite. 
Nažalost, plašim se da možemo da konstatujemo da se Centralna banka 
do sada nikada nije u punom smislu potrudila da zaštiti građane od loših 
kreditnih aranžmana.  
 Treća stvar, odnosno treće pitanje tiče se emisije državnih 
obveznica. Postavlja se pitanje da li je Centralna banka kontrolisala 
uopšte ko je kupovao državne obveznice, pod kojim uslovima i koje  je 
porijeklo novca za kupovinu državnih obveznica,. Ako to i nije rađeno, ja 
ne znam tačno, bilo bi važno da novi guverner Centralne banke obrati 
pažnju da li je eventualno prljavim novcem neko kupovao obveznice ili da 
li ima namjeru da kupi i da u tom trenutkur reaguje, jer smo svjesni kao 
država svih rizika koje pranje prljavog novca nosi sa sobom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:45:28) 
 
 Hvala, gospodine Bojoviću. 
 Za riječ je prijavljen gospodin Dritan Abazović, predsjednik političkog 
pokreta URA. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 14:45:43) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine. 
 Uvaženi predsjedniče Crne Gore, uvažena kandidatkinjo za 
guvernera Centralne banke Crne Gore gospođo Radović, uvažene 
koleginice, kolege, uvaženi građani Crne Gore, 

Prvo da kažem da današnja rasprava, iako se činilo u prethodnim 
danima da će da bude nešto malo interesantniija, na svu sreću nije, s 
obzirom da, koliko shvatam, brojni klubovi podržavaju kao i Građanski 
pokret URA izbor nove guvernerke. S tim u vezi ja želim da unaprijed 
čestitam i da poželim uspješan rad, sličan kao što je bio i u prethodnim 
agnažmanima gospođe Radović koja je partcipirala na direktan način i u 
42. i u 43. Vladi, naravno i ranije na značajnim pozicijama u državi Crnoj 
Gori ili u inostranstvu. Mislim da imamo jednog dobrog kandidata i ja bih 
želio samo da usmjerim raspravu u pravcu koji je značajan za građane 
Crne Gore i nešto što će biti susret nove guvernerke sa izazovima koji 
postoje u svim institucijama sistema. 



 Prva stvar koju želim odmah da napomenem, bankarski sektor u 
Crnoj Gori u protekle tri godine je sasvim stabilan i likvidan. Nakon 
situacije koju smo imali sa prethodnim režimom, govorim o onom 
tridesetogodišnjem, đe smo u toku 2018. godine izgubili određene banke, 
došli u situaciju da narušimo kredibilitet Crne Gore, došli u situaciju da 
možda i jedna banka koja se sad nudi na prodaju čak i državama iz 
regiona sa kojima je imala politički sukob, a njeni vlasnici djelimično se 
nalaze u Crnoj Gori i u inostranstvu. Nakon tri godine nove vlasti mislim 
da je bankarski sektor u Crnoj Gori kranje stabilan, ali da sigurno postoji 
mogućnosti da se unapredi. Samo da pričamo činjenicama, 6,8 milijardi je 
aktiva banaka koja postoji u Crnoj Gori. Zašto ovo govorim? Zato što 
imamo velike nalete u proteklim danima amaterizma i konfuzije koju treba 
dnevno razbijati, 6,8 milijardi aktiva banaka u Crnoj Gori u ovom trenutku  
je 10,8% više nego u istom periodu prošle godine. Depoziti građana Crne 
Gore su na istorijskom maksimumu što znači da građani sve više vjeruju  
i drže novac u bankama. Naravno, nije više ona situacija kao nekad kada 
se taj novac morao držati u kući i vjerovatno i van nekih standarda koje 
poznaje savremeni svijet. Kako ćemo to koristiti u narednom periodu 
zavisi puno od Centralne banke. Ja želim da se pridružim apelima kolega 
koji se odnose na ono što su istraživanja iz prethodnog perioda, na ono 
što je pranje novca i na razbijanje ove propagande oko sive liste i ovih 
gluposti koje su se mogle čuti kao neko "spašavanje redova Rajana" i 
supermenske organizacije za to da Crna Gora ne završi na sivoj listi. Kao 
što je rekao kolega Adžić, nije bilo ni za očekivati niti taj izvještaj je bio 
spreman prije nego što je delegacija Crne Gore stigla tamo. 

Zašto je moje javljanje danas najviše upućeno, ne zato što ja imam 
jako visoko mišljenje prema cijenjenoj gospođi Radović, jer ona to zna, 
već u cilju razbijanja nečega što će doći na dnevni red u Crnoj Gori. U 
Crnoj Gori, kao što je najavljeno, narednu godinu nas čeka zaduženje od 
milijardu eura, poštovani građani Crne Gore. Sve ono što su bili navodi 
Građanskog pokreta URA i mene lično vezano za aktivnosti nove Vlade 
dnevno se obistinjavaju.  
 Dakle, situacija je sledeća - dajte 10% na plate prosvetarima koje 
smo obećali, i apel Vladi Crne Gore da se ne krije iza marifetluka koji su 
razotkriveni, već da prosvetarima da 10% 1. januara 2024.godine. 
Poštovani prosvetari, obraćam se vama i članovima vaših porodica. U 
2023. godini rasle su vam plate 20% što je kumulativno više nego 10 
prošlih godina zajedno. U 10 prethodnih godina sve plate prosvetara 
zajedno rasle su ukupno 17%, samo u 2023. godini rasle su 20%. Imate 
potpisan granski kolektivni ugovor za 10% 01. januara 2024.godine i 10% 
01.januara 2025. godine. Jedina stvar na koju se može vaditi nova Vlada 



u odnosu na prošlu jeste da nemamo makroekonomske parametre i da to 
ne možemo da zadovoljimo. Makroekonomski parametri Crne Gore su 
nikad bolji. Naš dug, spoljni dug je spušten na 59%, neka bude da je 
60%, najmanje od sticanja nezavisnosti. Mi 2023. godinu 99,9%, ali da 
sačekamo 01. januar, završavamo suficitno. To znači da smo trošili manje 
nego što smo zaradili. Pošto ima građana koji ne razumiju riječ suficit, to 
je višak novca u državnoj kasi. S tim u vezi razbijena je propaganda nove 
Vlade da su navodno našli lošu situaciju zato što se nikad do sada nije 
dešavalo da zaduženje bude 100 miliona, a da se u kasi kada se uzme 
vlast nađe 178. Najavljena zaduženja za potrošnju koja dominantno se 
odnose samo na povećanje minimalne penzije, pozivam sve poslanike u 
Parlamentu Crne Gore da podržimo sve penzionere. Ako treba da idemo 
u zaduženje da bismo podigli penzije onda dajte da podignemo svima. To 
je pravično, ne diskriminatorno rešenje. Ako smo se odlučili da povećamo 
penzije, nemojte da povećamo samo minimalnu. Podrška povećanju 
minimalne, ali dajte da tretiramo sve građane identično.  
 Kada se govori o kampanji, poštovani predsjedniče nove Vlade, 
navodno što se niste ranije sjetili penzionera, ja zaista ne znam, mislio 
sam da bolje poznajem ljude koji sad sjede u Vladi Crne Gore, ali ja 
zaista davno nisam vidio ljude koji imaju veći stepen manipulativnih 
sposobnosti. Prethodna Vlada je penzije podigla od 17 do 40%. Kad smo 
preuzeli vlast minimalna penzija u Crnoj Gori bila je 159 eura, sada je 
296, skoro duplo. To bi značilo da Evropa sad 2 ne treba da podigne 
penziju, ako će da isprati prethodnu Vladu, sa 300 na 450 nego sa 300 na 
600 eura.  
 Poštovani građani Crne Gore, da bi razbili moguću manipulaciju koja 
je jako važna, samo da znate da nema para za povećanje plata kao što 
smo najavili. Zašto - jer im je jedan ventil đe su mislili da se zaduže 
potpuno zatvoren. Novac će tražiti na drugim mjestima, nije nikakav 
problem, građani će biti svjesni, vide svakim danom o čemu se radi i u 
tom kontekstu neka bude što bude, ja mislim da će biti jako lijepo i 
zanimljivo. Još jedna manipulacija koja ima više veze sa vama, 
gospodine predsjedniče Skupštine, negoli sa drugima. Odmah su najavili 
pa su se povukli. Zato je lako do sada voditi politiku, do sada je vrlo lako 
rasturati njihovu propagandu. Dakle, odmah su najavili da će da poskupe 
cijenu električne energije i novi ministar je rekao da električna energija, 
zapravo struja, nije socijalna kategorija  i da je logično da poskupi. Danas 
je bord Elektroprivrede Crne Gore - realno, da im je prisustvovao ministar 
na sjednici oni ga ne bi prepoznali - donio odluku da se ne poveća cijena 
električne energije. Zasluge novog ministra su nula minus beskonačno. 



Garantujem, da je prisustvovao sjednici niko ga ili većina ljudi ga ne bi ni 
prepoznala i ne bi znali... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ: 
  

Mislim da bi trebalo to za Premijerski sat da sačuvate. 
 
 
DRITAN ABAZOVIĆ: 

 
za Premijerski sat imamo druge stvari koje su mnogo interesantnije 

od cijene električne energije, ali ovo je važno u kontekstu Centralne 
banke zato što je sve riječ o finansijama. Kako je sada  došlo da se 
čovjek pospe pepelom, jer je prije 15 dana ili 20 najavio poskupljenje, a 
sada ga neće biti. Sada polako mjenjaju ploču isto kao što mjenjaju ploču 
za prodaju resursa države Crne Gore, odnosno Elektroprivrede Crne 
Gore.  
 Poštovani građani Crne Gore, ovo su kompatibilne teme sa izborom 
guvernera Centralne banke, mi imamo obavezu da čuvamo finansijski i 
ekonomski sistem Crne Gore. Finansijski i ekonomski sistem se ne čuva 
na način na koji je počela to da radi 44. Vlada. Na ovaj način on se 
urušava i tendencijom da se država zaduži zbog potrošnje mi nećemo 
stići nigdje.  
 Kad je riječ o razvojnim projektima, a biće ih nadam se puno u Crnoj 
Gori, nova Vlada nije predstavila nijedan. Ista manipulacija kao i za 
Elektroprivredu Crne Gore, identična, nijedan novi projekat nisu 
predstavili, niti jedan. Hvale se, u pozitivnom kontekstu pominjem 
predsjednika Opštine Bar, u pozitivnom kontekstu, hvale se da su za tri 
nedelje došli do rješenja za put preko Mrkojevića koji vodi prema 
graničnom prelazu. Pa je li realno, ljudi, da se toliko vrijeđa inteligencija 
građana, da je neko ušao u kabinet i završio sve procedure od 
eksproprijacije do projekta? Zna predsjednik opštine koliko su trajali da bi 
otvorio tender. Došli ljudi, otvorili gotov tender i rekli mi smo riješili put 
preko Mrkojevića. Znam da ovo možda smeta ljudima, naročito onima koji 
očekuju da se ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:57:39) 
 



 Gospodine Abazoviću, ali mi imamo problem u Skupštini Crne 
Gore... Treba naći mjeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 14:57:47) 
 
 Dozvolite, završiću. 
 Razumijem zašto ste osjetljivi, zato što u Crnoj Gori nažalost, ali nije 
važno i ovo su porođajne muke demokratije, trenutno imamo četiri 
opoziciona poslanika. (Upadica) Naravno, ima ih, da ne pominjem imena 
ljudi koji nisu ovdje, koji razmišljaju potpuno identično. To ne odgovara 
onome što je utisak građana Crna Gore. 
 Građani Crne Gore, molim vas, ovo je važno, predsjedniče dozvolite, 
moraju da znaju da kad biraju guvernera Centralne banke biraju nekoga 
ko će potencijalno da pomogne da se naš međunarodni finansijski 
kredibilitet unaprijedi, ali i da se suzbiju, odnosno otkriju slučajevi 
korupcije iz prethodnog perioda. Sve ovo što sam pomenuo sada to se 
odnosi na novu Vladu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 14:58:54) 
 
 Gospodine Abazoviću, nemojte više, molim vas. Da vam kažem 
jednu stvar. Isključen vam je mikrofon, gospodine Abazoviću. 
 Saslušajte vi mene. Vi ste donedavno bili premijer ove države, 
predsjednik ste političke organizacije. Vidite da smo veoma tolerantni što 
ste tiče vremena, vi ste potrošili vrijeme i uvodno i čitavog kluba. To želim  
da kažem kolegama koje protestuju da se troši vrijeme, vi ste potrošili 
vrijeme čitavog kluba. Ali hoću jednu stvar da vam kažem, evo ste sve 
ispričali. Vidim da vi sada počinjete da ponavljate ono što ste već jednom 
rekli. Znam da je ponavljanje majka politike, ali već ste jednom to rekli, 
zato vas molim još dvije rečenice i završite. Evo izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 14:59:47) 
 
 Uvaženi predsjedniče Parlamenta, ja ne želim da utičem na vašu 
logiku, moja politička logika nije slična vašoj. Mi imamo međusobno 
poštovanje, nije slična logika. Ovo je mjesto u kome se iznose politički 
stavovi, ja ih konektujem sa temom izbor guvernerke Centralne banke 
Crne Gore i navodim primjere koji vama možda ne odgovaraju, jer ste dio 



većine i mene je uopšte to ne čudi, ali pošto vam ne odgovaraju dozvolite 
da ja završim svoje riječi na način na koji ja mislim da treba. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:00:26) 
 
 Izvinite, moramo sad ovo da razjasnimo. 
 Prvo, ovdje pravila važe podjednako za svakog poslanika. Ja ne 
sprečavam, nego sam veoma tolerantan kada govorite, uzimajući u obzir i 
da ste predsjednik stranke, da ste donedavno vodili Vladu Crne Gore, ali 
moramo da nađemo mjeru. Ne možemo baš da idemo ovoliko, znam ja 
da je sve to u interesu građana, svako od poslanika misli da je najvažnije  
to što treba da saopšti, ja vas molim samo da nađemo mjeru jednu. Evo 
do sada ste, izvadićemo evidenciju, do sada ste ja mislim poslanik koji je 
najviše vremena potrošio u ovom parlamentu, a žele i drugi ljudi da se 
čuju. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 15:01:15) 
 
 Poslanici da imaju želju da pričaju, vi biste im to omogućili. Kako 
imaju? Dali ste im po 10 minuta, iskoristili su tri. Ja ne znam, evo pitajte 
generalnog sekretara. Ako vi želite da crnogorski parlament nema 
opoziciju, recite to, ja nemam ništa protiv, ali s obzirom na to da osjećam 
evropski duh koji je nekako ušao u vas, ja vas pozivam da ga nekako 
sačuvate i da date rieč četvorici opozicionih poslanika da kažu stvari koje 
su važne za građane Crne Gore.  
 Ne želim nikoga da potcjenjujem, ali ovdje su se čule stvari koje su 
nevažne. Vjerujte, jer ovdje svi podržavamo gospođu Irenu Radović i to je 
jedan kontekst priče. Međutim, ne podržavamo svi da zemlju zadužimo 
milijardu eura, što će takođe morati da ide preko Centralne banke Crne 
Gore, ne podržavamo svi da je Centralna banka Crne Gore obavijestila 
da onih četiri i po miliona eura od 750 miliona nikad nisu došle u Crnu 
Goru i vi želite očigledno da se taj glas ovdje ne čuje. Ja upućujem 
građane Crne Gore da očekujem od nove guvernerke da oko svih 
slučajeva nema nikakve selektivnosti, da ima identičan, jednak, fer pristup 
i što se kaže u narodu - ni po babu ni po stričevima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:02:49) 
 



 Gospodine Abazoviću, isključeni ste.  
 Da raščistimo sada do kraja.  
 Vi ste bili premijer u Crnoj Gori i kada ste izgubili podršku kolega iz 
DPS-a koji su vas izabrali za premijera imali ste snažnu našu podršku i 
dugo je to trajalo. Mi sada podržavamo vladu u kojoj ne učestvujemo kao 
što nismo učestvovali ni u vašoj. Nnismo mogli da uđemo u vašu vladu 
zato što ste nam objašnjavali da nismo dovoljno Evropljani. Pošto sam ja 
čitav život proveo kao opozicija onda vam moram reći, pošto tu mogu da 
vam održim predavanje kao Evropljanin, evo vidim da vi ocjenjujete ko je 
veći Evropljanin, morate da budete još borbeniji, ali to ne znači da morate 
da trošite pet puta više vremena. Vi to možete sve u četiri minuta. Ako 
mislite da treba da idete tvrđe, možete i taj sto da prevrnete što se tiče 
mene, ali nemojte... Hoću da vam kažem, pošto vi meni pričate o Evropi, 
da ja vama kažem kako da budete opozicija, što se tiče mene možete i to.  
 Ja vam držim predavanje oko opozcije, kao što vi meni pokušavate 
da održite predavanje oko Evrope. Ono što ćemo ubuduće da se 
dogovorimo, potpuna tolerancija, velika, za vas i za vaš klub. Cijenim to 
što ste opozicija, ličite na nekadašnji Demokratski front, niste još sve 
elemente borbenost izgradili kao Demokratski front, ali to ne znači da 
treba da uzurpirate vrijeme drugim kolegama, ni mi ga nismo uzurpirali, 
ali postaje već jedna ružna praksa i ja moram da vas upozorim, mislim da 
je danas vrijeme kada o tome treba da popričamo. 
 Izvolite, da završimo, jer stvarno je previše. Evo, pitajte svoje kolege. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 15:04:36) 
 
 Gospodine predsjedniče, da me niste četiri puta prekinuli, ja bih 
davno završio, vjerujte mi. Uzeli ste mi sad pet, šest minuta, jednostavno 
ulazite klizećim startom, mislim da je nekorektno, ali dobro. Evo da 
završim. 
 Uz podršku gospođi Ireni Radović, uz želju da ona istraži stvari iz 
prethodnog perioda i naravno sve neke buduće aktivnosti koje budu i uz 
želju da mi sačuvamo Crnu Goru na pravom putu, da je vratimo na pravi 
put i da odolimo svim manipulacijama koje su sada aktuelne, ja želim još 
jednom da joj čestitam i da kažem da će mi biti drago da iz bilo koje 
pozicije sarađujemo kao što je to bilo na obostrano zadovoljstvo u 
prethodnom periodu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:05:29) 



 
 Hvala vam, gospodine Abazoviću. Vrlo mi je važno da smo danas 
razgovarali na ovu drugu temu.  
 Proceduralno, javila se gospođa Nedović. Izvolite. 
 
 
 JELENA NEDOVIĆ (15.12.23 15:05:39) 
 
 Neću se zaista puno zadržavati. 
 Prvo da vam se izvinim, gospođo Irena, što ušli potpuno u neke 
političke priče.  
 Moram da kažem da ja vas, gospodine Dritane, zaista cijenim i 
poštujem i vaš rad i trud, ali na ovu vašu opasku da ovca vidi više ležeći, 
ja da vam kažem - ko na brdu malo stoji više vidi nego onaj pod brdom. 
Ovca je dolje, ovo je gore. To je prva stvar. Nije mi namjera da vas 
uvrijedim, nego, eto, argumentima da vam doskočim na lijep način, 
njegoševski.  
 Želim da kažem i ja, kao gospodin Dritan da iskoristim i da se 
okrenem put kamere, poštovani građani, neće vas ova vlada uvesti ni u 
kakve dugove, niko neće biti siromašan, neće biti tu nenormalnih 
zaduženja, to ćemo raspravljati kada bude tema budžeta.  
 U odnosu na penzije, želim da kažem jednu stvar. Od nečega mora 
da se počne, tako da smo mi počeli od minimalnih penzija da bismo 
ispravili nepravdu tranzicije i svih onih preduzeća koji su se na sjeveru 
ove države ugasila i ljudi koji su sa 30 i 40 godina ili 25 ostali bez 
mogućnosti da produže svoj radni staž i da ostvare pravo na punu 
penziju.  
 Ono što želim da vam kažem, kada govorimo o manipulaciji, 
diskriminaciji, pošto sam bila državni službenik u vrijeme vaše vlade po 
Zakonu o zaradama u javnom sektoru sam pripadala C kategoriji, pa smo 
imali, kada govorimo o diskriminaciji, takoreći tu kategoriju koju ste vi u 
vašoj vladi prebacili u kolektivni ugovor, pa su oni iz D kategorije imali 
veće plate od mene koja sam u C kategoriji, pa je načelnik, recimo, 
izjednačen sa svojom platom ako ne i premašio mene kao savjetnika 
zaštitnika. Mi smo pokretali pritužbe instituciji Zaštitnika i žalili se na 
diskriminaciju gdje je osnov bio upravo ovaj nejednak tretman. Tako da ni 
na dan današnji službenicima C kategorije nijesu povećane te plate, a 
ova vlada planira da izjednači, odnosno da ne diskriminiše penzionere.  
 Kažem, dragi penzioneri, biće promjena, odnosno penzija nakon 
ovog povećanja, biće linearno povećanje, biće usklađivanje kvartalno, 
kao što smo rekli, na svaka četiri mjeseca.  



 Gospodine Dritane, hvala Vladi i resornom ministarstvu što ste nas 
diskriminisali kao državne službenike i što smo ostali C kategorija. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:08:50) 
 
 Hvala, gospođo Nedović.  
 Vi tražite repliku na ono poređenje? Mislio sam da ste se vi 
prepoznali na brdu, a ne dolje.  
 Gospođo Nedović, samo da završim. Vi pripadate poslaničkom 
klubu, odnosno stranci za koju je glasao najveći broj građana Crne Gore. 
Svakako ću da vam dozvolim, ali pošto ste mlađi poslanik, niste iskusni 
kao gospodin Abazović, vi ste sada njemu omogućili da on sada nastavi 
tamo gdje je stao. Ja sam ga jedva zaustavio, a sada ste vi ponovo 
otvorili to. Zamolio bih vas, ako imate strategiju političku.  
 Nemate pravo na riječ, odmah da znate, gospođo Nedović, izazvali 
ste repliku.  
 Replika. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 15:09:46) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovani građani Crne Gore, svjedočite kako se pravi taktika da se 
ne čuje nijedan kritički glas. Kritički glas je jedan dio ljudi. Makijaveli 
davno je govorio, bio je veliki mislilac, neopravdano optužen da je on bio 
taj pokretač koji je izuzeo etiku iz politike. On je samo dao secesiju 
tadašnjeg društva. Rekao je - ljude ću kupovati novcem i priznanjima. Ko 
odoli novcu neće i priznanju, čisto da vam bude jasno. Dozvolite s 
cijenjenom koleginicom Nedović.  
 Hvala puno na prilici. Prvo, što se mene tiče, rekao sam što ovca vidi 
ležeći nije daleko. Hvala što ste potvrdili da ste na brdu. Neka građani 
sami procijene ko je gdje. Ostajem pri tome, što ovca vidi ležeći nije 
daleko, naročito ako je na brdu. Nemojte da radite a - va zato što ništa ne 
govorim, govorim o metaforama. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:11:03) 
 
 Molim vas, koncentrišite se ovo do tri minuta. 
 



 
 DRITAN ABAZOVIĆ (15.12.23 15:11:10) 
 
 Koncentrisao sam se. Ne možete me dekoncentrisati danas, vjerujte 
mi, u velikoj sam formi.  
 Dakle, kada je riječ o zaradama, hvala što ste pomenuli. Cijenim 
tačnost isprava da se desilo da se nekim ljudima koji su možda na većim 
pozicijama rukovodećim izjednače zarade s nekim koji imaju manje 
odgovorne poslove. Cijenim da je to tačna informacija, i ja vam 
zahvaljujem. Međutim, vjerujem da ćete i vi potvrditi istinu jer nije nikakva 
tajna da je povećanje zarada bilo za 50.000 zaposlenih građana Crne 
Gore u državnoj upravi. Ja sam s pravom skeptičan na osnovu toga što 
sam vidio u budžetu, da tog povećanja neće biti u 2024. godini. S pravom 
sam skeptičan. Kada je riječ o zaduženju, vi ste sami, odnosno premijer, 
Vlada, ne mislim na poslanike, naravno tehnički je nevažno ko to 
sprovodi, najavili zaduženje od 1,1 milijardu eura veće nego što je bilo 
moje očekivanje s mogućnošću zaduženja do dvije milijarde. Jedini razlog 
zbog kojeg nismo završili pregovore oko toga jeste što se nova Vlada u 
svojoj konfuziji presabrala i nije mogla da nađe novac na međunarodnom 
tržištu. To je jedina stvar. Našli ste samo jedan brzi kredit kod domaćih 
banaka kroz obveznice za 20 miliona eura, ali je to rok dospijeća šest 
mjeseci, i to su generalno najgori krediti.  
 S tim u vezi, ja ću nastaviti dalje bez obzira na sve opstrukcije da 
govorim ono što je istina. Pozivam sve dobre ljude, pozivam sve 
penzionere za koje se zalažem da svima povećamo penzije, sve 
zaposlene, ali i nezaposlene u Crnoj Gori, sve dobre ljude da pruže 
podršku onome što je istina i da stanu u odbranu svih manipulacija i 
pokušaja pravljenja Crne Gore kripto poligonom za bjelosvjetske 
prevarante koji ovdje treba da izliju svoj prljavi kapital. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:13:29) 
 
 Hvala, gospodine.   
 Gospođo Nedović, ja sam vas zapisao za diskusiju. Prvo ste 
prijavljeni u ime PES-a, pa možete onda nastaviti i može gospodin 
Abazović da vam odgovori na vašu diskusiju.  
 Sledeći prijavljeni je gospođa Slađana Kaluđerović. Izvolite, gospođo 
Kaluđerović. 
 
 



 SLAĐANA KALUĐEROVIĆ (15.12.23 15:13:51) 
 
 Poštovani predsjedniče Crne Gore, poštovani predsjedniče 
Skupštine, uvažena kandidatkinjo, koleginice i kolege poslanici, dragi 
građani Crne Gore,  
 Poslanički klub Socijalističke narodne partije i CIVIS-a podržaće 
predlog za izbor Irene Radović za guvernerku Centralne banke Crne 
Gore. Ne treba posebno da ukazujem na važnost Centralne banke kada 
je u pitanju stabilnost finansijskog sistema u Crnoj Gori. Zato je i posebna 
odgovornost rukovodstva Centralne banke, jedne od rijetkih institucija 
gdje nije došlo do promjena, iako, saglasićemo se, i te kako ima razloga 
da se one dese. Zato očekujemo da će izbor Radović na guvernersku 
poziciju predstavljati značajan korak naprijed u radu Centralne banke, 
odnosno u postizanju viših standarda upravljanja i razvoja te važne 
finansijske institucije koja ima značajnu ulogu kako u osnaživanju 
ekonomske stabilnosti tako i u unapređenju poslovnog ambijenta u Crnoj 
Gori. Takođe, izbor Radović za prvu guvernerku Centralne banke Crne 
Gore predstavljaće i važnu poruku na putu osnaživanja položaja i uloge 
žena u našoj zemlji. Od izuzetnog je značaja da bankarski sistem posluje 
stabilno i bilježi pozitivne trendove kada su u pitanju ključni indikatori 
poslovanja. Na taj način banke u Crnoj Gori doprinose zdravlju i 
stabilnosti ukupnog finansijskog sistema u zemlji.  
 Koliko je bila nezdrava situacija u bankarskom sistemu Crne Gore 
najbolje pokazuje izjava nekadašnjeg guvernera Centralne banke Ljubiše 
Krgovića o kupovini i prodaji akcija Prve banke. On je kazao da je 
apsolutno nezakonito to što je Prva banka dala kredit firmi Izomont da 
kupuje akcije te banke od firme Kapital Invest Mila Đukanovića. Centralna 
banka, prema njegovim riječima, to nije znala niti je mogla da zna zato 
što, zamislite, iz Prve banke istjerivali su revizora koga su poslali iz 
Centralne banke.  
 Dakle, više nikad ne smijemo da dozvolimo ovakav ponižavajući 
položaj Centralne banke. Očekujem od gospođe Radović koja ima 
značajnu stručnu biografiju da donese poboljšanje u finansijskom sektoru 
i generalno u ekonomskom sistemu Crne Gore. Simbolično je i da tri 
godine nakon demokratskih promjena dolaskom treće Vlade konačno 
imamo promjenu na vrhu Centralne banke Crne Gore, kako bi u tom 
personalnom smislu raskrstili s lošim praksama, dvostrukim aršinima i 
sličnim aktivnostima koje Crnu Goru u finansijskom smislu vode nazad. 
Zahvaljujem. 
 
 



 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 15:16:23) 
 
 Hvala vam.  
 Sledeći prijavljeni za diskusiju je poslanik Boris Mugoša. Izvolite, 
gospodine Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (15.12.23 15:16:31) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvažene građanke i građani, moram podijeliti s vama muku. Naime, 
nekako sam nakon Ekonomskog fakulteta završio postdiplomske studije 
na državnom fakultetu u Beogradu, na smjeru Bankarski i finansijski 
menadžment, radio u banci, predavao pet godina bankarstvo, magistrirao 
na temi "Bankarski sistem Crne Gore - izazovi i razvojna ograničenja" i 
onda sam morao danas da slušam svakakve stvari, neka komentarisanja 
bankarskog sistema koja nemaju dodirnih tačaka s realnošću. Vjerujte mi 
da mi je muka. Sam sam birao ovaj posao, ja sam kriv, ali negdje sam 
osjetio potrebu, građani, da to s vama podijelim. Izvinjavam se, ali prosto 
danas imamo tako važnu tačku dnevnog reda, riječ je o jednoj od 
institucija koja je ustavna kategorija, a mi smo opet sve to pretvorili u 
jednu klasičnu dnevnu politizaciju, u jedno politikantstvo, u manipulaciju 
građanima koji očekuju da je Centralna banka tužilaštvo, da je Centralna 
banka agencija za sprečavanje korupcije itd. 
 Prije nego što kažem par riječ o predlogu predsjednika Crne Gore 
kandidatkinje za guvernerku Centralne banke Crne Gore, moram da 
istaknem duboki prezir prema seksističkim i mizoginim napadima prema 
kandidatkinji Ireni Radović. Duboki prezir. Ovo što se dešava u Crnoj 
Gori, ovaj nalet mizoginije i seksizma se mora nekako, ljudi, zaustaviti. 
Vjerujte mi, toliko je mučno čitati svaki dan što se piše i način na koji se 
piše, tako da još jedanput kažem jasno - duboki prezir prema seksizmu i 
mizoginiji u ovom slučaju koji je deseti, petnaesti, dvadeseti, pedeseti 
slučaj prema javnim funkcionerkama ili generalno prema ženama u Crnoj 
Gori, a sve se to dešava nakon presude gdje neko treba osam sati da 
tuče svoju ženu, a onda da joj zada smrtonosni udarac, ali nije mislio da 
je ubije. Mi doživljavamo da u takvom ambijentu treba da rastu i razvijaju 
se prije svega naša djeca i da to treba da gledaju i slušaju i da se na bazi 
tih vrijednosti potencijalno i oni razvijaju. Izvinjavam se, imao sam potrebu 
da to na samom početku kažem.  
 Što se tiče samog predloga, riječ je o kandidatkinji koja ima 
respektabilnu biografiju i u dijelu akademske karijere i u dijelu karijere 



koja se odnosi na diplomatiju i u dijelu karijere koja se odnosi na 
finansijski sistem. Ono što treba da znamo, da guvernerka Centralne 
banke rukovodi Centralnom bankom koja je po Ustavu odgovorna za 
monetarnu i finansijsku stabilnost i za funkcionisanje bankarskog sistema. 
Moramo da znamo da Centralna banka nije tužilaštvo nego je Centralna 
banka institucija koja nadzire održavanje stabilnosti finansijskog sistema, 
koja uređuje poslovanje kreditnih institucija, odnosno izdaje odobrenja za 
rad kreditnim institucijama i vrši kontrolu kreditnih institucija, koja uređuje i 
obavlja poslove u vezi sa sanacijom, likvidacijom i stečajem banaka, koja 
uređuje i obavlja platni promet, koja upravlja međunarodnim rezervama, 
koja obavlja poslove transfera na domaćem i međunarodnom 
finansijskom tržištu, koja vrši makroekonomske analize, odnosno 
finansijske, fiskalne, monetarne analize i može davati preporuke Vladi u 
oblasti ekonomske politike, koja obavlja poslove zaštite prava interesa 
korisnika potrošačkih kredita, korisnika finansijskih i drugih poslova itd. To 
je Centralna banka.  
 Mi smo danas trebali da pričamo o tim stvarima, a ne ovdje da 
pomamljujemo građane kako će neko sjutra da dođe u Centralnu banku i 
da se bavi poslom tužilačkih organa. Ako ima nekih stvari koje su rađene 
kako ne treba, zadatak je da se taj materijal proslijedi tužilačkim 
organima, a na njima je da taj posao dovedu do kraja. Nemojmo da sve 
što se u Crnoj Gori dešava spuštamo na onaj najniži nivo manipulacije s 
porivima s građanima i da oni sve gledaju kroz komponente jurnjave i 
nalaženja krivičnih djela. Pred Centralnom bankom je mnogo ozbiljniji 
posao.  
 Centralna banka nije bolesna institucija. Ne prihvatam tezu da treba 
neko da ozdravi Centralnu banku. Centralna banka je izuzetno kvalitetna 
institucija u kojoj rade sjajni ljudi. Tamo ima ljudi sa sjajnim referencama. 
Centralnoj banci kao mnogim institucijama treba unapređenje, treba da se 
unaprijedi rad, ali ne treba da se ozdravi jer to nije bolesna institucija. 
Prije svega, tamo ima puno sjajnih ljudi s izvrsnim referencama na ponos 
ovoj državi. Ako je bilo propusta, sve to treba procesuirati, ali nemojmo da 
svaku instituciju u Crnoj Gori etiketiramo, jer etiketiranjem i 
generalizacijom ponižavate ljude koji rade u tim institucijama, a 
ponavljam, sjajnih ljudi ima u toj instituciji. Ako pogledate izvještaje 
Evropske komisije o napretku, pogledajte poslednji izvještaj, tamo je 
prepoznata aktivna uloga i posvećenost Centralne banke procesu 
pridruživanja. Tamo je rečeno da se pozitivno ocjenjuju aktivnosti u cilju 
očuvanja stabilnosti finansijskog sistema i usklađivanja domaće regulative 
i kod poglavlja 9 i kod poglavlja 32. Tamo se kaže da je bankarski sistem 
stabilan i likvidan i da ima snažnu rezervu kapitala i likvidnosti. Dolaze 



novi ljudi, mijenjaju se rukovodstva, ali nemojmo da zbog toga 
označavamo institucije koje to nisu sa ne znam kakvim potencijalno 
kriminalnim aktivnostima jer to nije korektno prema ljudima koji rade u tim 
institucijama. Ima ljudi koji rade i na desetine godina u toj instituciji.  
 S obzirom na to da je riječ o ustavnoj kategoriji guvernera, odnosno 
guvernerke, mi kao partija posebno tim imenovanjima pristupamo na 
način da vršimo unutarpartijske konsultacije. Kao rezultat toga 
Socijaldemokrate su donijele odluku da podrže predlog za izbor 
guvernerke Irene Radović na način da mi kandidatkinji dajemo šansu da 
svojim radom i rezultatima pokaže da je opravdala ovu privilegiju koju joj 
daje zakonodavni dom, jer je privilegija biti guvernerka odnosno guverner 
Centralne banke. Želim da vjerujem da će ona to svojim rezultatima i 
potvrditi.  
 Isto tako, uvažena Irena, ti trendovi gospođa, gospođica, mislim da 
to nije ni u skladu s nekom adekvatnom terminologijom, moram reći da je 
ova vaša izjava danas, po mom mišljenju, vrlo nekorektna. Ne možete vi 
nazivati one koji vas neće podržati da imaju veze s organizovanom 
kriminalnom strukturom. Ovo vam govorim najdobronamjernije, jer 
takvom izjavom ulazite u onu zonu koju ste obećali da ćete izbjeći. To je 
zona politizacije. Guvernerka odnosno guverner Centralne banke ne 
treba da ocjenjuje rad političkih partija niti da dovodi u vezu bilo koju 
političku partiju s ovim ili onim kriminalnim grupama. Dobronamjerni 
savjet iz prostog razloga što guvernerka treba svoj posao da radi 
nezavisno, nepristrasno, objektivno i bez ikakvog političkog upliva.  
 Zbog toga, na samom kraju još jednom kažem, dobili ste veliku 
priliku i vjerujem da ćete je na adekvatan način iskoristiti. Zbog toga vam, 
u ime Poslaničkog kluba Socijaldemokrate, unaprijed čestitam i želim 
uspješan rad. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:27:28) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Mugoša.  
 Samo da vas informišem da ste potrošili vrijeme koje ste imali na 
konto kluba.  
 Sada riječ ima poslanik Nikola Camaj. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA CAMAJ (15.12.23 15:27:47) 
 



 Poštovani predsjedavajući, uvaženi predsjedniče države, poštovana 
kandidatkinjo za guvernera Centralne banke, poslanice i poslanici, dragi 
građani,  
 Prije nego što bilo šta kažem, želim da se pridružim ovome što je 
maloprije gospodin Mugoša iskazao, da s dubokim prezirom gledam na 
nalete govora mržnje i mizogine poruke koje su se pojavile ovih dana na 
račun gospođe Radović i da se solidarišem s onim što je danas ona 
izjavila jer mislim da je upravo plod tih poruka i njeno reagovanje. Biću 
veoma kratak, ali nisam mogao ne pojaviti se da s ovih klupa iskažem 
zapravo podršku koju Albanski forum daje Ireni Radović.  
 Danas je na dnevnom redu izbor guvernera Centralne banke Crne 
Gore, ove veoma značajne pozicije u nastojanju Crne Gore da obezbijedi 
što kredibilniji finansijski sistem. Za ovo mjesto naš uvaženi predsjednik je 
kandidovao dr Irenu Radović, jednu vrsnu, stamenu intelektualku iza koje 
stoje rezultati, a i borca za pravednu Crnu Goru za šta smo mi iz 
albanske zajednice imali priliku da se uvjerimo, a vjerujem ne samo mi. 
Međutim, ono što je posebno preporučuje za ovu poziciju svakako jeste 
njeno iskustvo neophodno za poziciju guvernera. Svakako njeno 
imenovanje za viceguvernera par godina unazad, a posle i njeno 
razrešenje su nepobitni dokazi njene profesionalnosti i nespremnosti da 
profesiju podredi bilo kakvim uticajima van profesije, što svakako 
očekujemo i u budućnosti. Zato ako je naša orijentacija usklađivanje 
ekonomskog i finansijskog sistema sa sistemima onih kojima stremimo i 
kojima po prirodi pripadamo, Irena Radović s njenim radnim iskustvom, 
posebno onim međunarodnim, zasigurno predstavlja najbolje rješenje.  

Kako smo mi iz Foruma određeni da podržimo sve što je doprinos 
evroagendi Crne Gore, podrška Ireni Radović je više nego očekivana, a i 
već najavljena, pored ostalog. Današnjim izborom koji će se desiti daje se 
puni doprinos takvim našim očekivanjima i narativu evrointegracija. Zato 
slobodno već mogu unaprijed da čestitam gospođi Radović, a vama 
hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:30:53) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Camaj.  
 Sada riječ ima gospodin Adrijan Vuksanović, a neka se pripremi 
poslanica Radinka Ćinćur.  

Izvolite. 
 
 



 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (15.12.23 15:31:08) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, uvaženi predsjedniče Crne Gore,  
 Danas raspravljamo o jednoj važnoj temi, o čelnom čovjeku 
Centralne banke. Čuli smo već da je više od godinu dana ona u stanju 
v.d, da je to institucija koja brine o monetarnoj i finansijskoj stabilnosti. 
Čuli smo, takođe, da se u evropskoj integraciji podrazumijeva i 
ekonomska i tu ima Centralna banka svoje značajno mjesto. Često 
takođe u javnom prostoru možemo čuti da je Centralna banka četvrta 
grana vlasti. Ne moram posebno naglašavati da je naš finansijski sistem 
pod raznim naprezanjima i kušnjama i kako vrijeme bude odmicalo to će 
dobijati na svoj dinamici i intenzitetu i samim tim uloga čelne institucije u 
finansijskom sektoru biće od posebnog značaja.  
 Što se tiče gospođe Radović, upoznati smo s njenim stručnim 
referencama, upoznati smo s njenim bogatim iskustvom iz ove oblasti. 
Vjerujemo da može svojim znanjem doprinijeti kvalitetnom radu Centralne 
banke. Zbog toga, mi joj danas poklanjamo povjerenje i Hrvatska 
građanska inicijativa će glasati za gospođu Radović, uz želju da to 
povjerenje opravda kako bi uspješno vodila Centralnu banku na korist i 
države Crne Gore i društva i svih naših građana. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:33:10) 
 
 Zahvaljujem.  
 Sada riječ ima poslanica Radinka Ćinćur, a neka se pripremi 
poslanik Ilir Čapuni. Izvolite. 
 
 
 RADINKA ĆINĆUR (15.12.23 15:33:17) 
 
 Uvaženi predsjedniče Milatoviću, predsjedavajući, poštovane 
poslanice i poslanici, poštovani građani i građanke Crne Gore, 
 Ponosna sam što sam dio društva kojem je ostavljeno da mijenja 
ustaljene odluke i narative u Crnoj Gori. Znamo kako je bilo kada su 
partijski kadrovi, bez obzira na profesionalne reference, dominirali u svim 
odlukama, kako su uništavana preduzeća, banke, pa čak i firme samo 
zato što njihovi vlasnici nijesu bili politički bliski ili poslušni vladajućoj 
klasi. Divno je što možemo danas Evropi pokazati da imamo ženu 
profesionalca kao što je gospođa Radović. Irena je svoje akademske 
reference sticala na Kembridžu kao dobitnica prestižne stipendije, a onda 



ih donijela u Crnu Goru. O tome je dovoljno govorio uvaženi predsjednik 
Milatović i ja to neću ponavljati, ali moram reći, malo je profesionalaca koji 
se mogu pohvaliti ovakvim referencama. Ovako hrabre i sposobne žene 
su potrebne ovom društvu radi njegovog duhovnog ozdravljenja da nikad 
više niko ne pomisli da može da manipuliše bilo čijim profesionalnim 
dignitetom.  
 Znamo da Centralna banka Crne Gore mora biti nezavisna 
institucija. Znamo da banke moraju biti kontrolisane između ostalog i zbog 
sprečavanja finansijskog kriminala. Zato je potrebno da na čelu Centralne 
banke stoji čovjek od digniteta čije odluke nikada više biti pod uticajem 
bilo koje politike, a takvog čovjeka vidim u gospođi Radović. Gospođa 
Irena Radović je zbog svoje dosljednosti trpjela i profesionalnu i ličnu 
diskriminaciju, ali nije pristala na selektivan politički pristup svojim 
odlukama, bez obzira na razne pritiske. Nije pristala da joj tuđe odluke 
budu imperativ, nego se hrabro borila i izborila za svoje mjesto u svijetu. 
Sada mi je pred očima saziv Skupštine koji ju je razriješio bez valjanog 
argumenta na osnovu zahtjeva tadašnjeg i dosadašnjeg guvernera. 
Uzalud su bili argumenti opozicije, uzalud je bila priča da je trpjela 
mobing, Irena je razriješena s mjesta viceguvernerke. Čini mi se tu je 
počeo da puca jedan autoritarni režim. Slobodni ljudi su bili uz Irenu. 
Posebna žalost je što ni koleginice poslanice nijesu digle svoj glas da joj 
pomognu. Gospođa Radović je uspjela da dokaže da je u pravu, bez 
obzira na odluke i ovog doma i suda koji nije bio na visini profesionalnog 
zadatka. Bilo je teško biti žena profesionalac u tom vremenu. Gospođa 
Radović je to bila i ostala, ali nadam se, na sreću svih nas u Crnoj Gori, ta 
vremena su za nama. Pravda je spora, ali dostižna.  
 Gospođo Radović, znam kako je teško boriti se za svoj stav u našem 
patrijarhalnom društvu, ali hrabre i obrazovane žene kao što ste vi 
istrajavaju zato što nisu korumpirane, zato što ne trguju svojim stavovima. 
Iskoristiću ovu priliku da se obratim svojim dragim koleginicama u ovom 
domu, bez obzira kojoj partiji pripadaju. Gdje god da ste, kada se nađete 
na mjestu da možete zaustaviti neke odluke s kojima se individualno ne 
slažete, koje su loše po društvo, ugledajte se na Irenu Radović koja je 
rekla "ne" svojim pretpostavljenima jer je znala da je to njena 
profesionalna odluka s kojom ne može biti kompromisa. Nadam se da 
ćemo ovog puta podržati Irenu jer je, između ostalog, podrška ženi na 
vrlo odgovornoj funkciji koje nas ne zapadaju tako često. Obećale smo, 
zajedno smo jače. Osudimo sve mizogine napade na gospođu Radović i 
podržimo je.  
 Uvaženi predsjedniče Milatoviću, raduje me da konačno govorimo o 
najsposobnijima, najškolovanijima, a uz to visoko moralnim ljudima koji 



treba da dođu na pozicije koje zaslužuju, a koje naše društvo i te kako 
treba. Nadam se da će ovo biti tek početak naše zajedničke borbe za 
najznavenije i najpoštenije. Kao što je za vas Irena Radović pravi izbor za 
tako važno mjesto kao što je funkcija guvernera Centralne banke Crne 
Gore, mislim da će ona biti pravi izbor i za ovaj uvaženi dom koji mora 
cijeniti njenu profesionalnost, njenu posvećenost i njeno znanje. Tako 
ćemo ispraviti nepravdu ne samo prema Ireni kao pojedincu nego prema 
svim ženama u Crnoj Gori koje su trpjele ili trpe mobing. Tako ćemo se 
boriti za najbolje, a ne za najposlušnije. Gotovo sam sigurna da će 
gospođa Radović biti prva guvernerka Crne Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:39:53) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Ćinćur.  
 Sada riječ ima poslanik Ilir Čapuni. Izvolite. 
 
 
 ILIR ČAPUNI (15.12.23 15:40:03) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, poštovani predsjedniče Crne Gore,  
 Privilegija je danas da izrazim da Nova demokratska snaga - 
FORCA i Albanska alijansa podržavaju snažno imenovanje i izbor 
gospođe Irene Radović na čelo Centralne banke Crne Gore. Ovo još više 
zbog toga što kao otac tri ćerke govorim o kandidatkinji koja je žensko.  
 Drage kolege, poštovani predsjedavajući, danas sam posebno 
radostan što je pred nama ovako primjeran prijedlog za guvernera 
Centralne banke Crne Gore. Prije svega, kandidatkinja ima briljantnu 
biografiju, ali je bila jedina, možda jeste među rijetkim državnim 
službenicima u Crnoj Gori koji su mogli da slušaju i da razumiju sve što 
sam govorio na albanskom jeziku, bez slušalica. Naša očekivanja koje je 
predsjednik naveo siguran sam da će ona da ih ispuni. Smatram da će se 
njenim imenovanjem uvesti jedan novi standard, da će kadrovi sa sličnom 
biografijom više učestvovati u javnom životu u Crnoj Gori. Društvo ima 
pravo na znanje svakog pojedinca, pogotovo ovako visokokvalifikovanih.  

Imam još jedno lično očekivanje, da ne bude jedina koja razumije 
albanski jezik, da što više komunicira s nama kako bi poboljšala tu 
impozantnu vještinu i da unaprijedi svoja znanja na radost svih građana 
Crne Gore.  
 Da ponovim i da zaključim time, izuzetno sam ponosan i drago mi je 
što ćemo ispred Force i Albanske alijanse ćemo podržati predlog za 



imenovanje Irene Radović na vrhu Centralne banke Crne Gore. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:42:43) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ovim smo iscrpili uvodna izlaganja. Sada prelazimo na diskusije.  
 Za diskusiju se prijavila poslanica Jelena Nedović. Izvolite. 
 
 
 JELENA NEDOVIĆ (15.12.23 15:42:59) 
 
 Hvala vam, potpredsjedniče.  
 Želim samo vezano za neke stvari koje su iznesene u ovom 
parlamentu, vezano za prosvjetare. Mislim da smo dovoljno objasnili za 
penzije i da će biti usklađivanja. Ovim putem molim građane, odnosno 
naše penzionere kao krajnje korisnike da sačekaju, jer ova vlada pristupa 
ozbiljno i odgovorno svim izazovima koje imamo. U cilju objektivnog 
informisanja javnosti i demantovanja svega nečega što smo danas čuli, 
želim da kažem da će 44. Vlada Crne Gore potpuno, sistemski pristupiti 
rješavanju problema plata i kao što je ranije najavljeno u predizbornoj 
kampanji, Evropa sad 2 se zasniva na povećanju plata i penzija. S 
penzijama smo krenuli, a s platama ćemo tek da počnemo.  
 Naime, neophodno je da sprovedemo sve moguće reforme i da neke 
zakone promijenimo da bi došlo do onoga što smo u predizbornoj 
kampanji obećali, a to je da će prosječna plata biti 700 eura i Evropa sad 
2 programom će, takođe, biti obuhvaćeni naši prosvjetari. Ovom prilikom 
im poručujem da ćemo kroz jedan dijalog, jedan ozbiljan i sistemski 
pristup sjesti i razgovarati, jer Evropa sad 2 podrazumijeva i njihovo 
povećanje plata i da oni neće ostati bez onoga što im je obećano.  
 Još jednu stvar želim da navedem. Pored toga što se neki zalažu 
sada da se povećaju sve penzije, da ne dođe do diskriminacije, da se 
izađe u susret prosvjetarima, moram da navedem da prethodna Vlada 
nije predvidjela povećanje zarada prosvjetnim radnicima i to potvrđuju 
odluke, dakle ovo su ozbiljni argumenti, a to jeste da dokumenta koja su 
potpisivali u 43. Vladi i tabela i smjernice iz makroekonomske i fiskalne 
politike za 2023. i 2026. godinu govore o tome da tog povećanja o kojem 
se pričalo nema, ali će u ovoj Vladi za ovaj mandat biti povećane i biti 
sproveden program Evropa sad 2. Uvjeravam vas da sve ono što je 



obećano u predizbornoj kampanji, program na kojem se ovo zasnivalo, 
neće se od toga odstupiti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:45:50) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Nedović.  
 Sada riječ ima poslanik Ivan Vuković, a neka se pripremi poslanik 
Rovčanin.  
 Izvolite. 
 
 
 IVAN VUKOVIĆ (15.12.23 15:46:00) 
 
 Uvažene građanke i građani Crne Gore, poštovane koleginice i 
kolege, uvažena gospođo Radović,  
 Iskoristiću vrijeme koje imam na raspolaganju da na neki način 
dodatno objasnim ono što je u uvodnoj riječi kazao uvaženi kolega 
poslanik Nikolić.  
 Gospođu Radović poznajem 15 godina i u dva navrata su nam se 
profesionalni putevi ukrstili. Prvi put je to bilo dok smo bili zajedno u 
Ministarstvu vanjskih poslova, bio sam pripravnik, vi ste se pripremali za 
funkciju ambasadora Crne Gore u Francuskoj, a drugi put nakon što ste vi 
bili na čelu Investiciono-razvojnog fonda, a ja sam bio na čelu Glavnog 
grada. Moram da kažem da osim vaše biografije koja je ovakva kako se 
to danas čulo i tome se nema šta prigovoriti, kada ste se nalazili na čelu 
IRF-a prema Glavnom gradu za razliku od tadašnje vlade ste imali vrlo 
korektan odnos i osjećam potrebu to da kažem. Istovremeno upravo zbog 
tog korektnog odnosa i činjenice da se poznajemo toliko dugo, jutros sam 
bio zatečen izjavom koju ste dali za medije pod pretpostavkom da je ona 
vjerodostojno prenešena kada ste kazali: "Vjerujem u podršku političkih 
struktura koje nijesu povezane sa kriminalom". Neću dalje komentarisati. 
Kolega Nikolić i kolega Boris Mugoša su rekli to što treba, ostajem u čudu 
sprem ovoga što ste jutros izjavili.  
 Što se tiče nastupa predsjednika Milatovića, on je još problematičniji 
imajući u vidu da je predsjednik i po Ustavu nadležan da predlaže 
kandidata za guvernera ili guvernerku Centralne banke. Žao mi je što 
predsjednik nije sa nama. Tokom današnje eleboracije kazao je da postoji 
potreba da se izdignemo iznad dnevne i partijske politike i to je dobra 
poruka. Mislim da u ovakvim situacijama mi moramo biti u tom smislu 
državno odgovorni i neke stvari gurnuti u drugi plan. Problem je u tome 



što sve ono što je predsjednik Crne Gore kazao danas i ono što je kazao 
prethodno u vezi sa ovim pitanjem je u direktnoj koliziji sa ovim principom.  
 Uvaženi kolega Nikolić je podsjetio na to da je predsjednik 
predlažući uvaženu gospođu Radović izjavio da ukoliko njena kandidatura 
ne dobije potrebnu podršku u Skupštini neko će morati da odgovori 
crnogorskoj javnosti zbog čega ljudi i dalje bliski režimu prethodnog 
predsjednika Mila Đukanovića treba da ostanu na čelu te finansijske 
institucije. Dakle, predsjednik Crne Gore je politizovao pitanje na dva 
načina. Prvo, iskoristio ga je za unutarstranački obračun koji se više ne 
da sakriti od očiju crnogorske javnosti zato jer je kazao da nije našao za 
shodno da se konsultuje sa bilo kim iz Vlade, odnosno nije našao za 
shodno da se konsultuje sa predsjednikom Vlade gospodinom Spajićem 
uz obrazloženje - pretpostavljam da sam upravo ja čovjek koji je doveo 
PES tu đe je trenutno. Da prevedemo, on je najzaslužniji za to što je PES 
danas u Vladi, pa samim tim nema naročite potrebe da se sa bilo kim sa 
te strane konsultuje. Istovremeno dodatno ponižavajuće za partijske 
drugove, gospodin Milatović je kazao - bile su neke neformalne 
konsultacije. Dakle, predsjednik Vlade se konsultuje sa nekim, ne znamo 
sa kim, zato nije u prilici da nam odgovori neformalno, a ne konsultuje se 
sa onim koji su direktno zainteresovani po Ustavu i zakonu za ovo pitanje 
zato jer je izbor guvernera važniji za predsjednika Vlade i Vladu Crne 
Gore nego za predsjednika države, zato jer će Vlada i Centralna banka 
raditi zajedno na realizaciji ovih ciljeva o kojima smo danas govorili. To  je 
jedan aspekt priče kad se tiče politizacije ovog pitanja. Potom, 
predsjednik je na ovaj način poslao vrlo opasne poruke, one su nelogične 
imajući u vidu biografiju uvažene gospođe Radović, o tome smo govorili. 
One su nekorektne prema ljudima koji rade u Centralnoj banci. Dijelim 
stav kolege Mugoše da je to jedna od najboljih institucija u sistemu Crne 
Gore, da tamo rade vrsni profesionalci i da je vrlo nekorektno opet 
generalizovati stvari i negativno ih konotirati, ali ono što me posebno 
zanima kao potpredsjednika DPS-a jeste diskriminatorski odnos koji je 
predsjednik iskazao prema političkom subjektu kom pripadam. Zato, ako 
je suditi po izjavi, niko ko ima veze sa DPS-om ne smije ni da pomisli na 
to da u državnim strukturama Crne Gore radi neki odgovoran posao. 
Mislim da je to sramotna izjava za jednog predsjednika, pogotovu za 
predsjednika koji nas svako malo podsjeća na potrebu da djelujemo 
inkluzivno, da tražimo mjeru kompromisa u politici. Pozdravljam taj 
deklarativni stav, ali problem je u tome što se on ponaša drugačije u 
praksi i na ovaj način šalje poruku 70.000 ljudi koji su podržali našu 
koaliciju na junskim izborima, a ti ljudi maltene treba da se osjećaju kao 
građani drugog reda u Crnoj Gori i da bilo ko se usudi da kaže nešto 



afirmativno u vezi sa DPS-om može da zaboravi na političku promociju 
dok je on na čelu države. Mislim da je to vrlo problematično i u direktnoj 
koliziji sa onim što je danas saopšteno. Ponavljam, nemam ništa protiv 
unutarstranačkih obračuna u PES-u, ali kao odgovoran čovjek koji 
pripada odgovornoj partiji smatram da je bilo dobro, da je bilo korisno da 
su se predsjednik i predsjednik Vlade konsultovali o ovom važnom 
pitanju. Ne vidim da bi to bio problem imajući u vidu da kandidatura 
gospođe Radović ima podršku i poslaničkog kluba PES-a. Mislim da bi to 
bilo normalno.  

Druga stvar, osjećam potrebu da dignem glas i žao mi je što to ne 
radim u prisustvu predsjednika Milatovića, protiv zbilja skandalozne izjave 
kojom je na neki način pokušao da legitimiše kandidaturu gospođe 
Radović, a kojom je na neki način obilježio sve ljude koji imaju veze sa 
Demokratskom partijom socijalista. To nije manir nijednog iole ozbiljnijeg 
političara, kamoli predsjednika jedne države, kako on voli da kaže 
predsjednika svih građana i predsjednika Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BORIS PEJOVIĆ (15.12.23 15:53:33) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Vukoviću.  
 Sada riječ ima poslanik Nikola Rovčanin, neka se pripremi poslanik 
Nikola Milović.  
 Izvolite. 
 
 
 NIKOLA ROVČANIN (15.12.23 15:53:42) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Uvaženi građani, poštovane koleginice i kolege, uvažena gospođo 
Radović,  
 Stav Poslaničkog kluba Demokratske Crne Gore saopštila je 
koleginica Anđela Vojinović i on je kristalno jasan. Vjerujte, kada smo 
vidjeli ime i prezime kandidata nama je bilo potrebno jedan minut da 
donesemo odluku. Saopštio bih svoj lični stav da Crna Gora nema mnogo 
ovakvih kadrova kao što je kandidatkinja za guvernera Centralne banke 
Crne Gore. O tome svjedoči biografija, da sada ne nabrajam određene 
pojedinosti imajući u vidu da su se čule iz uvodnog izlaganja i iz diskusija, 
ali zaista jedan širok dijapazon iz oblasti ekonomije, iz oblasti privrede, iz 
oblasti diplomatije i kompletna ta radna biografija krunisana je velikim 
dostignućima i velikim rezultatima.  



Kao neko ko je tri godine obavljao odgovornu dužnost u privrednom 
subjektu želio bih da se fokusiram na privredna dostignuća. Kada 
uzmemo finansijske rezultate Investiciono-razvojnog fonda onda lako 
možemo zaključiti da je u prvih deset mjeseci ove godine postignuto 
rekordnih šest i po miliona i da su tri godine od kada je na čelu gospođa 
Irena Radović rekordne tri godine kada je u pitanju Investiciono-razvojni 
fond, sa 520 miliona plasiranih prema privredi na 1.200 kredita i zaista 
jedni zapaženi, impozantni rezultati. Međutim, želio bih još da 
napomenem jedan veoma važan projekat koji nije pomenut ovdje, a gdje  
je svoj doprinos i veliko dostignuće dala gospođa Radović. to je projekat 
Solari 3.000+ koji je realizovan zajedno sa Investiciono-razvojnim 
fondom, Elektroprivredom i Eko fondom. Dakle, to je prvi projekat 
energetske tranzicije gdje je omogućeno da 3.000 domaćinstava u Crnoj 
Gori dobije solarne elektrane i 500 pravnih lica, odnosno poslovnih 
objekata. Takođe, ono što se može primijetiti iz rada IRF-a jeste izuzetno 
unapređenje i međunarodna afirmacija Investiciono-razvojnog fonda. 

Imajući u vidu na kraju da su svi poslanički klubovi saopštili svoje 
stavove i da je stav kristalno jasan, koristim ovu priliku da čestitam 
gospođi Ireni Radović izbor za guvernerku Centralne banke Crne Gore. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 15:56:18) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Rovčanin.  
 Sada dajem riječ kolegi Nikoli Miloviću i neka se pripremi kolega 
Vasilije Čarapić. 
 
 
 NIKOLA MILOVIĆ (15.12.23 15:56:28) 
 
 Uvažena potpredsjednice Skupštine, koleginice i kolege, građani 
Crne Gore, koleginice Radović,  
 Dozvolite da dam osvrt na finansijski sistem jedne od najznačajnijih 
monetarnih institucija u Crnoj Gori. Centralna banka Crne Gore je 
samostalna organizacija odgovorna za monetarnu i fiskalnu stabilnost i 
funkcionisanje bankarskog sistema. Centralnom bankom Crne Gore 
upravlja Savjet Centralne banke koga čini osam članova po sadašnjem 
zakonu, guverner, tri viceguvernera i četiri člana koji nijesu zaposleni u 
Centralnoj banci. Rukovođenje centralnom bankom Crne Gore je 
nadležnost guvernera. Centralna banka ne dovodeći u pitanje 



ostvarivanje navedenih ciljeva podržava realizaciju ekonomske politike 
Vlade Crne Gore djelujući pri tom u skladu sa načelima slobodnog i 
otvorenog tržišta i slobode preduzetništva i same konkurencije. Želim 
posebno da naglasnim da je shodno zakonu i Ustavu Crne Gore 
Centralna banka nezavisna u ostvarivanju ciljeva i svojih funkcija.  
 Dozvolite kratko da se osvrnem na stanje bankarskog sektora i 
interne ekonomije Centralne banke Crne Gore, veoma je bitno i da to 
čujemo. Bankarski sistem je pored niza negativnih uticaja sa 
međunarodnih tržišta očuvao poslovanje, zadržao stabilnost i povećao 
otpornost. Tokom prethodne godine sve ključne bilansne pozicije ostvarile 
su rast uz istovremeno poboljšanje kvaliteta aktive u odnosu na uporedni 
period od prošle godine. Višegodišnji trend smanjanja kamatnih stopa na 
žalost je prekinut pod uticajem rasta referentnih kamatnih stopa na 
međunarodnim finansijskim tržištima. Stabilan bankarski sistem sa 
odličnim pokazateljima poslovanja rezultat je kontinuiranog i kvalitetnog 
rada Centralne banke kao regulatora sa jedne strane i saradnje sa 
poslovnim bankama sa druge strane.  
 Prema podacima za deset mjeseci tekuće godine, ono što smo već 
čuli, aktiva banaka je na rekordnom nivou od 6,8 milijardi eura. Rast 
kredita od 12% otvorio je prostor za ubrzanje ekonomskog rasta uz 
istovremeni rast kapitala od 27,3% što je dodatno jačalo dostignutu 
stabilnost sistema i kontinuirani pad kvalitetnih kredita koji trenutno čine 
4,8% ukupnih kredita unaprijedio kvalitet aktive ukupnih banaka. Depoziti 
u bankama u septembru 2023. godine iznosili su 5,5 milijardi eura i 
zabilježili su intezivan rast od preko 11%. Likvidna aktiva banaka u 
septembru 2023. godine iznosila je milijardu skoro i 800 miliona eura. U 
septembru koeficijenti likvidnosti za bankarski sistem u cjelini na 
dnevnom i dekadnom nivou bili su značajno iznad propisanih minimuma. 
Na kraju septembra 2023. godine obavezna rezerva banaka kod 
Centralne banke iznosila je 286 miliona eura. Takođe, moram da 
naglasim jedan vrlo bitan momenat u funkcionisanju Centralne banke, a 
to je skora AQR procjena ili procjena kvaliteta aktive banaka u Crnoj Gori. 
Ova procjena je sprovedena po metodologiji Evropske centralne banke i 
od strane nezavisnih spoljnih revizora sa sjedištem van Crne Gore, a čiji 
su rezultati potvrdili stavilnost bankarskog sektora izraženu kroz 
adekvatnu kapitalnu poziciju i zadovoljavajući kvalitet aktive banaka. 
Takođe, ova procjena je pokazala da je djelovanje regulatora bilo 
transparentno, neselektivno i apsolutno depolitizovano. Ovo posebno 
ističem, da je Crna Gora prva zemlja van Evropske unije koja je proces 
AQR sprovela u skladu sa metodologijom Evropske centralne banke.  



 Podsjetiću vas da je Centralna banka tokom kovid perioda donijela 
ukupno 14 paketa mjera koje su bile implementirane i uspjela da sačuva 
balans između podrške ekonomiji, stanovništvu i očuvanja zdravlja 
bankarskog sistema. Ovi paketi pomoći su upravo bili vezani za očuvanje 
privrede i standarda stanovništva u Crnoj Gori.  
 Takođe, posebno želim da istaknem interno poslovanje Centralne 
banke i njenu internu ekonomiju koja je u kontinuitetu uspješno takva bila 
i u prethodnoj godini. Kao rezultat odgovornog poslovanja Centralne 
banke u 2022. godini ostvarena je neto dobit od 5,18 miliona eura. 
Ukupan iznos ostvaren neto dobitka Centralne banke za period u 
poslednjih pet godina na nivou je od 22 miliona eura, a u periodu od 
2010. do 2022. godine ovaj iznos premašuje 31 milion eura. Shodno 
zakonskom rješenju koje definiše raspodjelu dobiti Centralne banke 
pripadajući dio je ostvaren, dobit od 50% je naravno prihod od budžeta 
Crne Gore. To je naša Centralna banka.  
 Dozvolite da ukažem i na jedan međunarodni aspekt, kako nas 
posmatraju u međunarodne institucije u domenu funkcionisanja Centralne 
banke. Evropska komisija u izvještaju za Crnu Goru za 2023. godinu 
prepoznala je aktivan odnos i punu posvećenost Centralne banke u 
procesu pridruživanja Evropskoj uniji i pozitivno ocijenila aktivnosti koje je 
ova institucija realizovala u pravcu očuvanja finansijske i fiskalne 
stabilnosti i usklađivanja domaćeg regulatornog okvira sa evropskim 
direktivama. Evropska komisija je bankarski sistem Crne Gore ocijenila 
stabilnim i likvidnim sa snažnim rezervama kapitala likvidnosti koji su 
premašili nivoe prije pandemije kovid19.  
 U izvještaju se navodi da banke kroz snažnu aktivnost pružaju 
podršku privredi pri čemu nekvalitetni krediti ostvaruju sami pad. Iz 
Evropske komisije preporučuju da rizik i dalje treba pažljivo pratiti 
posebno imajući u vidu rast globalnih kamatnih stopa. Posebno naglasak 
na Poglavlju 9 i Poglavlju 32, ali takođe su u izvještaju Evropske komisije 
prepoznate i aktivnosti koje Centralna banka intenzivno sprovodi na planu 
borbe protiv pranja novca i finansiranja terorizma. Istaknuto je da osim  
obavljanja nadzorne funkcije, održavanja dobre saradnje sa ostalim 
institucijama doprinosi unapređenju znanja i kapaciteta institucija 
obveznika Zakona o sprečavanju pranja novca finansiranja terorizma nad 
kojima se vrši nadzor kroz pružanje kontinuiranih obuka. Sem toga 
Centralna banka Crne Gore ima odličnu saradnju sa Međunarodnim 
monetarnim fondom i Svjetskom bankom kroz brojne programe tehničke 
pomoći koji doprinose boljem funkcionisanju i jačanju kapaciteta 
institucija, kao i bržem i uspješnijem prilagođavanju zakonodavnog okvira 
najboljoj svjetskoj praksi.  



 MMF je u februaru 2021. godine prvi put od osnivanja Centralne 
banke pripremio eksternu analizu kontrolnih mehanizama ove institucije. 
Utvrdio je da Centralna banka ima snažne operativne kontrolne 
mehanizme svojih ključnih funkcija uključujući oblasti upravljanja 
rezervama, trezorskog poslovanja, finansija i kontrolinga operativnih rizika 
i interne revizije. Svakako za pohvalu jer je jedna od institucija koja je u 
tom dijelu kroz Izvještaj Evropske komisije dobila praktično i najbolje 
ocjene.  
 Što se tiče uvažene koleginice Radović, profesionalne njene 
reference, sa njima sam upoznat i kolegenicu Radović poznajem kao 
koleginicu sa Ekonomskog fakulteta. Zajedno smo počeli da radimo na 
Ekonomskom fakultetu i u odnosu na ono što su njene reference nemam 
nikakvih zamjerki. Nakon toga je imala vrlo dinamičnu karijeru i ostvarila 
se i brojnim drugim stvarima i evo danas se opet susrećemo na ovom 
mjestu, ja u drugoj ulozi i vi u drugoj ulozi. S obzirom da se tako dugo 
poznajemo, iznenadila me je danas jedna njena neoprezna izjava i mislim 
da je to dio možda i povišene emocije koja je vezana za trenutak njenog 
izbora. Mislim da ovakvih izjava neće biti kada, kako je već izvjesno, bude 
postavljena na čelo Centralne banke Crne Gore.  
 Dozvolite da istaknem i svoja očekivanja kada je u pitanju budući rad 
Centralne banke. Očekujem dalji nastavak povećanja nezavisnosti kroz 
usvajanje novog zakona, kroz promjenu broja eksternih članova do 
budućeg Savjeta, kao najveće upravljačko tijelo Centralne banke ima 
ukupno devet članova, guvernera, tri viceguvernera i pet spoljnih članova 
Savjeta koji nisu zaposleni u Centralnoj banci. Dalja izgradnja same 
institucije njenog uticaja na finansijsku stabilnost ekonomskog sistema 
Crne Gore. Želim da i dalje Centralna banka bude garant očuvanja 
primjene eura kao valute u Crnoj Gori, kao i brzu integraciju Centralne 
banke u evropski sistem centralnih banaka.  
 Poštovane koleginice i kolege, građani Crne Gore, ne smijemo 
dozvoliti da već stvorene i stabilne institucije urušimo jer smo onda na 
dobrom putu da doživimo ekonomsko propadanje građana koje nije ništa 
drugo nego put u naš nestanak. Moram da naglasim da Centralna banka 
nije pojedinac, nego je čine svi zaposleni i sistem koji je izgrađivan 
decenijama. Crna Gora mora očuvati već izgrađeni sistem, mora graditi 
institucije koje su sposobne da odgovore svojim zadacima bez obzira ko 
se nalazio na njihovom čelu. Jedino tako ćemo imati jaku i nezavisnu 
Centralnu banku i druge institucije koje će voditi Crnu Goru ka višem 
životnom standardu i zadovoljstvu svih građana koji je čine, jer niti je 
gospodin Milatović ...(prekid) Crne Gore, niti je gopspodin Mandić, 
kompletna Skupština Crne Gore, niti je gospodin Spajić cijela Vlada Crne 



Gore, tako ni budući guverner nije cijela Centralna banka Crne Gore. 
Moramo biti ujedinjeni u našim različitostima kako bismo očuvali ono što 
smo do sada izgradili.  
 Na kraju, ističem još jednom lično i profesionalno zadovoljstvo što 
sam bio dio tima Savjeta Centralne banke Crne Gore koji je uspješno 
upravljao ovom važnom nezavisnom institucijom u proteklih pet godina. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:06:30) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Miloviću.  
 Sada riječ dajem poslaniku Vasiliju Čarapiću, a neka se pripremi 
poslanik Jevto Eraković. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (15.12.23 16:06:42) 
 
 Poštovani poslanici, uvažena gospođo Radović,  
 Mi danas postavljamo ključnu funkciju u sistemu Crne Gore, 
guvernera Centralne banke koji je ključna figura koja utiče na stabilnost i 
finansijsku sigurnost jedne države.  
 Čuli smo da će gospođa Radović dobiti široku podršku za svoje 
imenovanje. Stvarno sam zadovoljan što u takvom maniru nastavljamo 
rad ove parlamentarne većine, odnosno parlamentarnog saziva, jer bitno 
je da jednom zasvagda budemo odgovorni kada je u pitanju donošenje 
krupnih odluka za naše društvo, a ovo je definitivno jedna od njih.  
 Moram da kažem, u moru bitnih uloga koje guverner Centralne 
banke treba da sprovodi u našem društvu istakao bih da je guverner 
Centralne banke ključna figura koja je tu da da povjerenje kako privrede 
tako investitora, ali tako i javnosti, građana u finansijski sistem. Smatram 
da se povjerenje mora graditi kroz transparentnost u radu i ono što se 
stvarno nadam i u šta stvarno vjerujem i zbog čega ću dati danas svoj 
glas je to da će gospođa Radović u poređenju sa prethodim guvernerima 
Centralne banke upravo biti mnogo transparentnija u svom radu i 
poštovati princip inkluzije i dijaloga i saradnje kada je u pitanju donošenje 
ključnih odluka za pitanja koja se tiču finansijske stabilnosti. U tom 
kontekstu naglasio bih i samu proceduru imenovanja guvernera Centralne 
banke koja je upravo formirana tako i taj mehanizam je stvoren tako da 
guverner Centralne banke bude neko u koga čitav sistem ima apsolutno 
povjerenje. Dakle, mehanizam dvostrukog veta gdje predsjednik predlaže 



guvernera Centralne banke, a Skupština podržava ili ne podržava taj 
predlog koncipiran je tako da smo primorani da međusobno sarađujemo, 
da se dogovaramo oko imenovanja guvernera Centralne banke.  
 U prethodnom periodu vidjeli smo situaciju da iza nekih kuloara su 
se birali i predlagali kandidati za guvernera Centralne banke i da nikada 
nije bilo velike, široke podrške kada je u pitanju guverner. Samim tim 
vidjeli smo i praksu prethodnog predsjednika koji je bez ikakvih 
konsultacija predložio kandidata za guvernera i naravno taj predlog nije 
uopšte bio usvojen niti razmatran parlamentarnom većinom i to pokazuje 
jedan put koji treba da prekinemo.  
 Ne sviđa mi se ni način na koji je izvršen ovaj predlog budući da je 
trebalo promijeniti praksu za koju znamo da je loša jer smo time bez 
potrebe doveli u pitanje povjerenje guvernera Centralne banke i dali 
prostor da neko u medijima pravi različite konstrukcije oko toga ko će biti 
guverner, ko će biti viceguverner i sl. Manir ove parlamentarne većine je 
široka inkluzija i dijalog kada je u pitanju donošenje krupnih odluka. 
Smatram da svako treba da participira u tom dijalogu uključujući buduću 
guvernerku. Ovdje apelujem na to da kada budete donosili odluke koje se 
tiču ove skupštine konsultujete se i shodno mehanizmu dvostrukog veta 
dobijete saglasnost, razgovarate i pregovarate sa parlamentarnom 
većinom kada je u pitanju bilo koja odluka kako bismo prije svega imali 
maksimalno povjerenje da je sve što radi Centralna banka, sve što radi 
Vlada Crne Gore, sve što radi Skupština na istom nivou.  
 Ono što smo i ovdje takođe čuli je da postoji taj ugao da se bira prva 
žena na mjesto guvernerke Centralne banke. Na to sam stvarno 
ponosan. Smatram da je u prethodnih nekoliko godina otvoren prostor, 
vidjeli smo u stvari, da ipak dominantno žene su te koje mogu da najbolje 
obavljaju određene funkcije, da su upravo one te koje mogu da pomire, 
da kažem, određene strane i da one najviše insistiraju na postizanju  
dijaloga, konsenzusa i inkluzije kada je u pitanju donošenje bitnih odluka. 
U tom pogledu srećan sam što imamo ovu poziciju i moram ovo da 
kažem jer želim da upravo sve žene glasaju za ovaj izbor, jer smo čuli 
možda od predstavnika Posebnog kluba da su oni upravo potencirali taj 
ugao kao jednu veliku, bitnu stvar. Međutim, imamo situaciju da 
predsjednica Posebnog kluba danas ipak neće biti tu da da glas za prvu 
ženu guvernerku Centralne banke jer štiti svog ujaka koji je trenutni 
guverner. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:11:58) 
 



 Zahvaljujem poslaniku Vasiliju Čarapiću.  
 Sada riječ dajem poslaniku Jevtu Erakoviću i neka se pripremi 
poslanik Vladimir Dobričanin. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (15.12.23 16:12:12) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice.  
 Poštovane građanke i građni Crne Gore,  
 Danas smo u prilici da raspravljamo o kandidaturi predsjednika Crne 
Gore gospodina Milatovića, koji je napustio Skupštinu očigledno nemajući 
dovoljno hrabrosti da sasluša svu argumentaciju i upućena pitanja od 
strane kolega iz Demokratske partije socijalista dominantno, a vjerovatno 
posredno izbjegavajući neprijatna pitanja kako je uopšte došlo do ove 
kandidature i da li je ova kandidatura zaista bila jednostrani čin gospodina 
Milatovića bez ikakve konsultacije sa gospodinom Spajićem. Na osnovu 
evo i komentara iz Poslaničkog kluba Pokreta Evropa sad shvatamo da je 
to tako i da ovo predstavlja u stvari nastavak političke igre između 
Milatovića i Spajića koja će rezultirati, ko god ima imalo političkog 
iskustva i znanja, znamo na koji način. Prema tome, ovaj današnji izbor, 
odnosno kandidatura i sad već izvjesno izbor jeste način odmjeravanja 
snaga između pomenuta dva gospodina. Naravno da nam ne pada na 
pamet da učestvujemo u tim političkim igrama, pod jedan. Drugo, danas 
uoči ove sjednice gospođa Radović je izjavila da ne očekuje podršku 
političkih struktura koje nisu povezane sa kriminalom očigledno 
pokušavajući na još jedan način da objedini ovu, moram reći, ne samo 
anti-DPS nego anticrnogorsku histeriju. Dakle, gospođa Radović ne 
očekuje podršku proevropskih struktura u ovom parlamentu nego je u 
ovom trentku važanija podrška nekih proruskih i prosrpskih, kako kaže 
gospodin Knežević, struktura u ovom parlamentu. Tako da je ova izjava, 
zaista moram reći, u najmanju ruku neprimjerena prema političkoj 
strukturi i prema predstavnicima u ovom parlamentu koji su uvijek bili 
dosljedni i koji su se uvijek zalagali za principe koje je i gospođa Radović 
slijedila, mogu reći, najmanje do 2020. godine.  

Njena stručna biografija je zaista impresivna. Danas smo čuli od 
gospodina Milatovića da nikada nije vidio takvu jednu biografiju. Kažem 
vam da je sjajna, da je ona svojim stručnim dostignućima pokazala zaista 
da zaslužuje sve ono što je obavljala u dosadašnjem radu, ali moramo 
istaći naravno da je ne samo Demokratska partija socijalista nego svi oni 
koji su obavljali vlast do 2022. godine prepoznali taj kvalitet i taj potencijal 
i da nije bilo te podrške tadašnjeg sistema sigurno da takvi rezultati ne bi 



bili takvi kakvi jesu danas. Tako da mislim da to treba poštovati, da to 
treba cijeniti. Dolaze vremena, prolaze, ovakva ili onakva, mijenjaju se 
vlasti, prolaze različite političke strukture, ali izgovorena riječ, bojim se da 
ona ostaje i bojim se da treba na taj način posmtrati prilike, naročito u 
jednoj maloj državi kao što je Crna Gora. Ja mislim, na osnovu današnjih 
diskusija, da buduća guvernerka ne bi trebalo da slijedi ove instrukcije 
koje je danas dobila od strane kolega dominantno iz Demokratskog 
fronta, citiraću - da oni dobro znaju koji su motivi buduće guvernerke i da 
će  motivi biti presudni u obavljanju njene buduće uloge. Ja se nadam da 
neće biti tako i da se neće vaši motivi poklapati sa motivima 
Demokratskog fronta, nego da će ti motivi biti prije svega profesionalno 
usmjereni u obavljanju jedne časne i jedne od najodgovornijih funkcija u 
Crnoj Gori. Isto tako, komentari da vi treba da se nađete na tom mjestu 
zbog toga što ste bili izloženi određenim, neću da tvrdim kakvi su bili 
odnosi prethodno u Centralnoj banci Crne Gore, takođe ne treba da bude 
bilo kakva referenca i bilo kakav motiv da vi budete birani, nego upravo 
treba da budu profesionalni kvaliteti. 
 Želim da istaknem u svoje lično ime, naravno i u ime svih kolega koji 
su danas diskutovali, želimo da osudimo sve ove mizogine izjave koje su 
bile prisutne ovih dana, ali ne samo prema vama, i to treba da ukažemo i 
predsjedniku države, nego prema svim ženama u Crnoj Gori koje su od 
takozvanih naročito junaka, književnika i ostalih velikana u Crnoj Gori 
prethodnih dana izloženi neprimjerenim komentarima. Ne mislim samo na 
vas, mislim i na novinarke Portala M, mislim na novinarke Gradske TV, 
tako da očekujem da i vi sa vaše pozicije, na koju ćete izvjesno biti 
izabrani, u narednom periodu pružite snažnu podršku koleginicama koje 
su prethodnih dana zaista nečuveno tergetirane.  
 Želim da kažem da ćemo mi kao Demokratska partija socijalista biti 
dosljedni svom programu, bićemo dosledni idejama  koje zastupamo, 
gospođi Radović je Demokratska partija socijalista  ukazala povjerenje 
kada je imala mnogo manje reference nego što ih ima danas. 
 Gospođo Radović, vi dobro znate da nijeste birani ni u kakvim 
mračnim sobama i uz čaše viskija kako je to danas istaknuto, nego ste 
izabrani tokom legitimne kandidature i uz nedvosmislenu podršku ne 
samo DPS-a nego cjelokupne tadašnje parlamentarne većine. 
 Iskoristiću na kraju svoje izlaganje da čestitam bivšem predsjedniku 
Crne Gore gospodinu Milu Đukanoviću današnju nagradu, Zlatnog lava 
za životno djelo, koju je dobio u Veneciji kao veliko priznanje italijanske 
države i italijanskog naroda za ogroman doprinos koji je dao 
uspostavljanju sjajnih relacija između naše dvije države. Nadam se da će 
prethodne prakse koje su htjele da nama susjednu državu Italiju 



diskvalifikuju iz kandidature za EKSPO učiniti zaista da vodimo računa 
prema svojim susjedima na način kako treba da vodimo računa i da 
istrajavamo na onome na čemu mi zaista od prvog dana insistiramo, na 
pravim vrijednostima. Takav je naš stav i prema ovoj kandidaturi i takav je 
naš stav prema svakom političkom i drugom procesu u Crnoj Gori. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:20:35) 
 
 Zahvaljujem, kolega Erakoviću. 
 Saglasna sam sa vama da treba da uradimo sve da se izborimo 
protiv svakog mizoginog ili seksističkog ili bilo kakvog drugog napada na 
ženu bez obzira na političku orjentaciju i bez obzira kojim se javnim 
poslom bavi, ali složićete se sa mnom, vjerovatno da tu doprinos moramo 
da damo svi. Sve kolege koji se bave politikom, prije svega naše muške 
kolege. Što se tiče žena, mislim da tu nema dileme, mi smo tu solidarne i 
mi smo tu zaista da odbranimo svaku ženu, opet kažem, bez obzira na to 
kojim se javnim poslom bavi i kojoj političkoj orjentaciji pripada. Ali nisam 
samo to htjela da kažem.  

Negdje ste se možda neoprezno osvrnuli na to i rekli da, valjda, 
samo Demokratska partija socijalista ima tapiju na evropske vrijednosti 
Crne Gore. Odmah da vam kažem, ovdje ja vidim sve partije koje u 
programima imaju evropske vrijednosti Crne Gore, neko samo evropske, 
neko evroatlantske, ali u svakom slučaju mi smo tu zbog toga i želimo da 
uđemo u Evropsku uniju zato što valjda svi podržavamo te evropske 
vrijednosti. Zahvaljujem. 
 Proceduru ima kolega. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (15.12.23 16:22:19) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice. 
 Direktno ste mi se obratili, dozvolite da vam odgovorim. 
 U potpunosti se slažem sa vama i drago mi je da podržavate moju 
diskusiju i vjerujte ne samo da ćete imati partnera u Demokrtskoj partiji 
socijalista u tom vašem razmišljanju nego ćete imati inicijatora svih akcija 
i svih koraka koji su usmjereni ka suzbijanju nečega što je nekada bilo 
neprimjereno u Crnoj Gori, a danas je, čini mi se, utemeljeno. 
 Što se tiče druge vaše konstatacije, dobro nam došli. Ne vi, čini mi 
se kroz vaše političko djelovanje sam od ranije prepoznao da imate taj 



evropski karakter i oslanjanje na evropski put, a dobro nam došli svi oni 
koji prihvate naše ideje i naravno da ih nećemo nijednog trenutka 
šikanirati, nego ćemo ih prihvatiti, samo ako su iskreni. Ali ako su te ideje, 
kako je neko ovdje rekao, zaobilazni put dolaska do nekih drugih ciljeva, 
vjerujte nećemo ih podržavati, nego ćemo ih raskrinkavati na svakom 
koraku. Prema tome, želimo da budemo otvoreni, želimo da budemo 
jasni, a u nama imate uvijek partnera ako imate iskrene ciljeve. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:23:48) 
 
 Zahvaljujem kolegi Erakoviću.  

Samo da pitam. Koleginice Ćinćur, je li procedura?  
Izvolite, procedura ima prednost. 

 
 
 RADINKA ĆINĆUR (15.12.23 16:23:59) 
 
 Gospođo Popović, mislim, da je trebalo da reagujete kad je poslanik 
Čarapić pomenuo poslanicu koja nije tu i još je pomenuo njen porodični i 
privatni život. Mislim da to nije u redu. Pogledajte, prema članu 107 
Poslovnika ne smije se zloupotrebljavati privatni život poslanika u 
nekakvim političkim obračunima i ja zaista očekujem da se on izvini 
koleginici Jevrosimi zbog ovakvog  upada, jer on kao pravnik morao je to 
da zna. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:24:35) 
 
 Zahvaljujem se koleginici Ćinćur. U pravu ste, ja se izvinjavam svim 
kolegama i izvinjavam se koleginici Jevrosimi Pejović i molim vas sve da 
ne unosimo privatnu notu u bilo kvakvu političku raspravu niti politički 
dijalog. Zahvaljujem. 
 Sada riječ ima poslanik Vasilije Čarapić. Komentar. Izvolite. 
 
 
 VASILIJE ČARAPIĆ (15.12.23 16:25:07) 
 
 Hvala. 
 Imao sam komentar na izlaganje poslanika Erakovića koji je 
pokušao da u moja usta stavi riječi koje ja nisam izgovorio i kontekst koji  



nisam mislio. Ja sam pričao o tome da je ovo momenat u kom treba da 
vodimo široki dijalog kako bismo donosili krupne odluke i pozvao sam 
svakoga da se zajednički konsulidujemo, da te odluke donesemo na 
najbolji mogući način u tom kontekstu pozvao sam gospođu Radović, koja 
će izborom za mjesto guvernerke Centralne banke Crne Gore imati 
mjesto za stolom na kojem će se donositi krupne odluke za ovu zemlju od 
velikog značaja za naš budući put, da poštuje taj princip, kao što ga je 
parlamentarna većina danas ispoštovala, jer je njeno imenovanje na 
mjesto guvernerke Centralne banke pobjeda parlamentarne većine koja 
je uspjela da ipak nađe zajednički jezik i da se složi, da se konsoliduje 
oko izbora guvernerke Centralne banke i da napravimo iskorak, damo 
široku podršku jer to nije bio slučaj u prethodnom periodu.  

Zašto je to bitno u ovom političkom kontekstu? To je bitno zbog toga 
što je Centralna banka do danas bila crna kutija svih nepočinstava i 
finansijskog kriminala u prethodnih 30 godina. Upravo je jedan od tih gejt 
tipera tog kriminala bio i gospodin Žugić, koji je taj koji čuva sumnjive 
transakcije, 11 puta prebačen jedan milion i raznorazne informacije o 
raznim transakcijama, pranju novca i kriminalitetu na koji je Centralna 
banka žmurila sve ove godine. U tom kontekstu cijenim i izjavu gospođe 
Radović imajući u vidu njene profesionalne i akademske reference koje 
su na najvišem mogućem nivou i oko čega smo svi saglasni, da niko ne bi 
trebao da ima politički problem da meriitokratski podrži takvu osobu za 
guvernerku Centralne banke. Ako neko ima problem da podrži takvu 
osobu onda u suštini nema problem sa njenom bigrafijom, nema problem 
sa njenim karakterom, nema problem sa njenim referencama, nego ima 
neki drugi problem. Ja  mislim da je on identifikovan kao problem što 
smatra da će se podaci o kriminalu otkriti. To je bio cijeli moj kontekst, a 
osim ovoga drugoga, pozvao sam na konsenzus jer mi kao 
parlamentarna većina djelujemo tako i to su neke teške odluke, nekad su 
to teški pregovori, ali oni vrijede jer na kraju dana dolazimo do velikog 
rezultata. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:27:43) 
 
 Zahvaljujem kolegi Čarapiću. 
 Procedura. 
 
 
 RADINKA ĆINĆUR (15.12.23 16:27:57) 
 



 Molila sam poslanika Čarapića da se izvini zato što ne zna razloge 
zbog kojih je danas koleginica Pejović odsutna. Kad sazna, sigurna sam 
da će to učiniti.  
 Izvinite. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:28:11) 
 
 Zahvaljujem, koleginice Ćinćur.  
 Odgovor na komentar. Izvolite, kolega Erakoviću. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (15.12.23 16:28:26) 
 
 Zahvaljujem.  
 Gospodine Čarapiću, možete argumentovati na ovaj ili onaj način, 
suština je u tome da još uvijek nijeste dobili odgovor, a ni mi, ko je 
spremao hapšenje premijera Spajića, tada još uvijek mandatara, i kada 
dobijete odgovor na to pitanje onda ćete dobiti odgovor i na pitanje koje 
ste možda nesvjesno postavili - da li je bilo konsultacija u nekom ranijem 
periodu prilikom kandidovanja guvernera - a u stvari nije bilo konsultacija 
sada prilikom kandidovanja buduće guvernerke Radović.  
 Dakle, to mi nijesmo vidjeli preko čarobne kugle, nego je to direktno 
što smo saznali od gospodina Milatovića i gospodina Spajića. Prema 
tome, to je suština vašeg problema, ali ja sam vam još jednom rekao to je 
vaš problem i uopšte nas ne interesuje. Imamo mnogo važnije stvari 
kojima ćemo da se bavimo, naravno prije svega budućim aktivnostima 
unutar naše partije. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:29:59) 
 
 Zahvaljujem kolegi Erakoviću. 
 Sada pravo na komentar ima poslanik Knažević. Izvolite, poslaniče. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.12.23 16:30:06) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice Skupštine. 
 Sudeći po diskusijama kolega iz Demokratske partije socijalista, ja 
zaključujem da su oni u sebi za gospođu Irenu Radović, ali su javno protiv 



nje, i oni sad imaju neke duševne lomove kako da glasaju i da nađu 
objašnjenje zbog čega će biti protiv, a u stvari su negdje za. Ne znam 
zašto ste se vi prepoznali u njenoj konstrukciji vezano za kriminalne 
strukture ako vi niste kriminalna struktura. Ja stvarno mislim da makar 
ovdje prisutni nisu ogrezli ni u kriminalu niti u nekim udruženim 
kriminalnim djelatnostima. Zašto se vi opterećujete činjenicom da je ona 
dala intervju, odnosno neku izjavu koja je išla u pravcu da ne želi podršku 
nekih struktura, a nije se izjasnila i na koje strukture misli?  
 Pošto sam ja ovih nedjelja nešto u narativu Tome Zdravkovića, 
djelujete mi ovako izopšteni kao ona njegova pjesma "Nemam, nemam 
sreće, nigdje ništa, ostao sam sam" i zbilja napuštaju vas i vaši koalicioni 
partneri koji su bili s vama na listi. Evo ga gospodin Mugoša se tako 
elegantno ogradio od vas da bi trebalo ovdje da sjedne pored 
predsjednika države koji je predložio Irenu Radović. 
 Dalje, što se tiče ovih proruskih i prosrpskih snaga koje vam se 
priviđaju, a dominantno gledate u mene kad govorite o proruskim i 
prosrpskim snagama, podsjetiću vas da ste nam vi otvorili taj proruski put, 
gospodine Erakoviću, 2005. i 2006. a začinili ste ga sporazumom 24. 
septembra 2011. godine sa jedinstvenom Rusijom koji je potpisao Brano 
Gvozdenović sa gospodinom Konstantinom Kostačovim, visokim 
funkcionerom Putinove jedinstvene Rusije. Ustanite sad ovdje i kažite da 
vi pravite otklon od tog sporazuma i da je taj sporazum mrtav za vas. 
Kažite kanjec tavariš Putin... To je pošteno. Kažite ovo Brano 
Gvozdenović što je potpisivao to je bilo piši - briši kao ova Valentina 
Ljuljđurović i ostali koji su brisali Srbe koji govore srpskim jezikom iz 
popisnice.  
 Podsjetiću vas i dalje da ste u duhu razvijanja odnosa između Ruske 
Federacije i Crne Gore organizovali fudbalsku utakmicu u kojoj je kapiten 
ispred DPS-a bio Migo Stijepović, čuveni kovertaš koji ubača kovertu od 
100.000 evra u džep i upada u dimnjak Tužilaštva da ga niko ne vidi, kao 
Aladin iz lampe, a s druge strane je bio gospodin Boris Grizlov. Igrali ste 
tu utakmicu na Cetinju, mene niste zvali ni da gledam, kamoli da igram i 
da budem na  klupi za rezerve. Znači, vi ste igrali i izgubili ste tu utakmicu 
i sad mene opterećujete sa prosrpskom i proruskom pričom, a sve što 
sam naučio o Rusiji i o Srbiji u značajnoj mjeri je bilo trasirano i na vašem 
ideološkom i izbornom putu. 
 U potpunosti se pridružujem, gospođo Popović, za ove mizogine 
napade i prema gospođi Radović i prema ovoj gospođi Nikolić koju tužim 
pošto je napravila jedan tekst da sam ja ruski agent i nećemo se razdvojiti 
na sudu dok mi ne plate 10.000 evra itd. Osuđujem svaki napad i na 
Danicu Nikolić i na Tamaru Nikčević i na gospođu Irenu Radović. Ali 



samo da vas pitam, ko je junak Skaja iz pravosuđa ili junakinje Skaja iz 
pravosuđa, jesu li muškarci ili žene, ili Vesna Medenica, ili Suzana 
Mugoša, ili ova Jelena Perović, gospođa Željka Jovović, sve žene. Hoće li 
ko da osudi ove napade na mene od tih žena preko Skaja? Da li su bili ti 
napadi kada...(prekid) odbijte dokaze, super što ste osudili  Demokratski 
front? Ima li neko da mene zaštiti od Vesne Medenice i od ovih ostalih 
žena. Znači, postoje žene u Crnoj Gori koje bi sjutra izbile muškarce i 
nemaju nikakav problem sa tim, a neke znam iz zatvora koje su bile 
muževe, nije sporno. Ali kad osuđujete to, hajde samo da vidimo ko je 
oblačio i vedrio pravosuđom. Vedrila je Vesna Medenica sa svim ovim 
gospođama uz komandu "oderi" i drala nas je, gospodine Erakoviću, evo 
sedam godina. Doduše, nije nas odrala, ali nas je drala. Tako kada 
govorite o mizoginim napadima, imajte u vidu da su određene žene iz 
crnogorskog pravosuđa drale po nama kao u onom matrijarhatu, da ne 
bude zabune. 

 Drago mi je što ste iskoristili priliku da čestitate Đukanoviću 
Zlatnoga lava u Veneciji, ja sam mislio da se to radi za neke filmove, da je 
to filmski neki festival i zbilja on treba da dobije nagradu za ulogu 
predsjednika i premijera u ovih 30 godina, jer dok je on dobijao Zlatnoga 
lava i dobio Zlatnoga lava, od svih nas je pokušao da napravi magarce, 
gospodine  Erakoviću. Kao što kaže onaj čuveni aforizam - koliko je puta 
vuk pojeo magarca, a opet je više magaraca nego vukova u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:36:07) 
 
 Zahvaljujem, kolega Kneževiću. 
 Komentar. Izvolite, kolega Erakoviću. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (15.12.23 16:36:17) 
 
 Gospodin Knežević u svom prepoznatljivom stilu, kome je zanimljivo 
- zanimljivo je, naravno prepuštamo to onima kojima zaista jeste. Ja bih 
se vratio, gospodine Kneževiću, na ozbiljan politički govor i ozbiljnu 
političku argumentaciju.  
 Prvo, meni je drago što vi ne odustajete od vaših proruskih, 
prosrpskih, kako ih vi nazivate, ideja i to pozravljamo, jer to je vaš 
legitimni stav. Ono što želim da kažem, ne da ćemo da se odreknemo, 
nego ćemo i te kako da zahvalimo politici koja je i 2005. i 2006. godine 
napravila sporazume sa Ruskom federacijom. Podsjetiću vas, tada to nije 



samo radila Crna Gora, nego su radile skoro sve zemlje Evropske unije. 
Podsjetiću vas na ugovore i dogovore koje je tada vladajuća njemačka 
partija napravila sa gospodinom Putinom i sa njegovom partijom. Prema 
tome i tada smo kao i sad slijedili neke evropske trendove i evropske 
puteve. 
 Odmah da vam kažem, zahvaljujući sjajnoj diplomatskoj aktivnosti 
koju je tada Crna Gora imala i ljudima koje vi pominjete i moram da im 
zahvalim, imali smo veliku podršku Ruske federacije i za sticanje 
nezavisnosti Crne Gore. To treba da znate i to treba da poštujete ako već 
slijedite tu politiku. (Upadica) Nijesam naučio od vas, naučio sam da 
direktno iskažete neke stavove koji su potpuno neprincipijelni sa mog 
stanovišta. Ovo što ste pokušali da insinuirate da neki popisivači koriste 
ove olovke piši - briši i da pripadaju našoj političkoj strukturi, odmah da 
vas demantujem i da kažem da to nije istina i da nema nikakve istine u 
vašoj tvrdnji. Imate vaše predstavnike u opštinskim popisnim komisijama i 
dobićete prave odgovore i nema nikakvih prepravki po nacionalnim 
pitanjima niti ti popisivači dolaze iz redova Demokratske partije socijalista. 
To da bude jasno, da bude jasno svim građanima Crne Gore. Kada ste 
već pomenuli ovu temu, da vam kažem, kao što smo primijetili ovu 
nepravilnost sa piši - briši, ukoliko bude postojala bilo koja nepravilnost u 
popisnom procesu koji jeste već prilično odmakao, odmah ćemo 
reagovati i nećemo dozvoliti da bilo ko na bilo koji način mijenja strukturu 
onakva kakva jeste u Crnoj Gori. Ja vam kažem da je onako kako jeste i 
vidjećete na kraju i rezultate tog popisa.  
 Gospodine Kneževiću, kažem vam, ne bih želio da ulazim u ovu 
sferu gdje ste zaista vi dominantni, u oblast narodne muzike i narodnih 
umotvorina, ali kada ste već pomenuli Tomu Zdravkovića i jednu njegovu 
pjesmu, ja sam se sjetio druge i ona glasi: "Dva smo sveta različita". 
Prema tme, mi smo dva različita svijeta, potpuno drugačije gledamo na 
budućnost Crne Gore i vjerujte, na tome ćemo insistirati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:40:02) 
 
 Zahvaljujem, kolega Erakoviću. 
 Prodocedura. Izvolite, kolega. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (15.12.23 16:40:12) 
 



 Radi se o ispravci navoda, jer sam ja pomenuo ime jedne gospođe 
ili gospođice za koju tvrdim da je član Demokratske partije socijalista jer 
je aktivno učestvovala u spotovima i kampanjama kada je kandidat za 
predsednika  DPS-a bio Mio Đukanović, o tome postoje fotografije, da ih 
sada ne pokazujem, 2018. godine kada sam ja bio u zatvoru. Molio bih 
vas  kao potpredsjednicu Skupštine da mi pojasnite da li sam ja pogrešno 
razumio da Demokratska partija socijalista i gospodin Jefto Eraković ne 
da se ne odriču Rusije, Putina i saradnje sa Putinovom jedinstvenom 
Rusijom i njegovim funkcionerima i da su mu zahvalni i na periodu 2005-
2006.godina, nego se ponose tom činjenicom što im je Rusija pomagala 
da steknu nezavisnost. To mi je veoma bitno, pošto se sve vrijeme ovdje 
provlači narativ da oni koji žele da imaju dobre odnose sa Ruskom 
Federacijom predstavljaju antidržavne elemente, a evo sada čujemo 
jednog od potpredsjednika Demokratske partije socijalista da im ne pada 
na pamet da raskinu ugovor sa jedinstvenom Rusijom. Spasiba. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:41:25) 
 
 Hvala, kolega Kneževiču. 
 Kolege, samo vas nešto zamolim. Malo smo se udaljili od teme. 
Danas je tema izbor guvernerke Centralne banke Crne Gore. 
 Zaokružili smo ovu priču i da nekom drugom prilikom nastavimo o 
tome ko će saradnju sa Evropom, a ko sa ostalima. Zahvaljujem. 
 Sada riječ ima kolega Dobričanin. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (15.12.23 16:42:15) 
 
 Uvažena predsjedavajuća, uvažene koleginice i kolege. 

Uvažena gospođo Radović, drago mi je što ćete danas biti izabrani 
za guvernerku narodne banke Crne Gore i to je stvarno jedan iskorak ka 
svemu onome što smo do sada gledali i što smo trpeli. Nadam se da ste 
danas videli u kom pravcu treba da ide Crna Gora i u kom pravcu treba 
da ide taj vaš resor. Ja vam sigurno neću neku nikakve insunuacije na tu 
temu davati jer sam iz jedne potpuno druge priče, ali sam jako 
zainteresovan za sve ono zbog čega ste vi postali predlog predsjednika 
za guvernerku narodne banke, a danas ćete to i postati, jer smatram da 
kao građani moramo da dobijemo na jednom kvalitetu i da ćemo dobiti 
sve ono što od vas i očekujemo.  



 Ujedinjena Crna Gora i ovaj klub poslanika dao vam je potpunu 
podršku. Nema tu dileme. Vama iz PES-a poručujem, nemojte da dirate 
ovaj klub poslanika, nema nikakve potrebe za tim. Ovaj klub ste vi stvorili, 
nismo ga mi napravili. Znači, nemojte, molim vas, da uperite vaše strele 
prema ovom klubu. Mislim da vam nije pametno. 
 Što se tiče daljeg toka ove diskusije, ja se nadam da ćemo svi 
stvarno usmeriti tok ka tome da izaberemo gospođu Radović, stvarno je 
dosta više sa ovim pričama oko toga šta je sve i ko je čiji, mislim da smo 
prevazišli te priče Evrope, Azije i tako dalje. Mislim da smo svi na pravom 
putu da ovoj Crnoj Gori bude bolje, možda su neke nijanse u pitanju, ali 
smatram da ne postoji nijedan element i ja ne vidim nijednog poslanika 
ovdje koji je protivnik onoga što smo 30. avgusta osvojili i nadam se da 
ćemo nastaviti to. Želim još jednom sve najbolje novoj guvernerki i 
zahvaljujem se na ovakvom jednom predogu od strane gospodina 
Milatovića. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:44:32) 
 
 Zahvaljujem, kolega Dobričanin. 
 Sada riječ ima kolega Mirsad Nurković, a neka se pripremi 
koleginica Jelenka Andrić.  

Izvolite. 
 
 
 MIRSAD NURKOVIĆ (15.12.23 16:44:44) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća. 

Uvažene građanke i građani Crne Gore, kolegeginice poslanice, 
kolege poslanici, poštovana kandidatkinjo gospođo doktorko Irena 
Radović, 
 Ja ću svoju diskusiju iskoristiti u formi sugestija i pitanja. Znam da po 
proceduri nemate pravo da odgovorite na pitanje danas, ali pratićemo  
vaš rad, pošto je danas već evidentno da ćete biti nova guvernerka 
Centralne banke Crne Gore. Pratićemo vaš rad i negdje ćemo vjerovatno 
dobiti odgovore na ovo što ću ovdje danas apostrofirati. Želio bih da 
čujem, da smo imali priliku, volio bih prije izbora da smo mogli da 
polemišemo na ovu temu, nažalost nismo, ali evo.  
 Osvrnuću se na par nekih aktuelnosti koje opterećuju ukupni 
finansijski sektor. Počeo bih od toga, s obzirom da ste vi do danas bili 
izvršna direktorica Investiciono-razvojnog fonda, pitao bih vas kao 



kandidatkinju za guvernera šta mislite o Fondu za razvoj, da li je rješenje 
da se transformiše u banku i kakav će biti  stav po tom pitanju ako se vi 
izaberete za guvernera. Da li bi se formiranjem te banke moglo uticati  na 
realniji odnos prema sadašnjoj poslovnoj politici, posebno po pitanju 
aktivnih i pasivnih kamatnih stopa, te mogućnosti da se obezbijedi takva 
institucija i skupljanje depozita na tržišnoj bazi koji bi plasirali dalje 
privredi? Da li mislite da Centralna banka Crne Gore treba da utiče na 
margine pasivnih, a posebno na margine aktivnih kamatnih stopa koje 
vidimo ovih dana da dostižu maksimalne vrijednosti u poslovnim 
bankama? Da li smatrate da je finansijsko tržište zasićeno i da li ima 
prostora za nove učesnike na finansijskom tržištu, naravno uvažavajući 
najviše standarde prepoznate Zakonom o kreditnim institucijama? Kako i 
na koji način cijenite dosadašnju otpornost bankarskog sistema Crne 
Gore kada su u pitanju ekstermni šokovi kao što su agresija na Ukrajinu, 
inflacija, kreditni rejting Crne Gore, ovo iz razloga prilične izloženosti 
banaka državnom ulogu, ali i likvidnosti privrede? Gdje vidite ulogu koju bi 
Centralna banka mogla u narednom periodu uzeti u cilju obezbjeđivanja 
što boljih uslova za finansiranje kvalitenih razvojnih projekata? Kao što 
znamo, Centralna banka Crne Gore nema emisionu ulogu. Ja zaista neću 
danas pričati o funkciji Centralne banke, čuli smo ovdje to od dobrog 
dijela izlagača u prethodnom periodu, ali želim da napomenem da 
Centralna banka nema emisionu ulogu i da ima  na raspolaganju 
određeni set mjera kojima se takoreći može balansirati to jeste vršiti 
podešavanje određenog finansijskog sistema to jeste našeg. Da li kao 
guvernerka buduća imate u planu da se bavite proširenjem seta tih mjera 
kako bi sistem bio održiviji negoli je to bio do sada? Kao što znamo, s 
vremena na vrijeme imamo određene poteškoće u regulaciji na kojima se 
utiče primarnom emisijom gotovog novca.  
 Još samo dvije stvari na koje bi želio da ukažem. U uslovima 
kratkoročne veoma visoke likvidnosti banaka, da li smatrate da treba 
koristiti mehanizme koji bi ohrabrili banke u prihvatanju određenih rizika u 
finansiranju malih i srednjih preduzeća? Kao što znate, a mislim svi to 
znamo kroz izvještaje svih poslovnih banaka i same Centralne banke, da i 
dalje imamo nedovoljan stepen finansiranja malih i srednjih preduzeća 
pogotovo kada su u pitanju klijenti koji pripadaju grupi fizičkih lica to jeste 
stanovništva. Smatram da u narednom periodu treba ući u fazu ubrzane 
digitalizacije, omogućiti lakše, brže i jednostavnije korišćenje servisa  
Centralne banke. S obzirom da ste vi bivši radnik Centralne banke, 
smatram da imate dovoljno informacija da ne treba oko toga da 
polemišemo, ali mislim da treba unaprijediti digitalni sistem.  



Na kraju, imamo jedan fenomen koji je unazad neki period, ne bih se 
sada usudio da kažem koji, ali recimo da svjedočimo tome da Centralna 
banka kroz razne vidove i edukacije i usavršavanja školuje i priprema 
kadrove za visoke pozicije u komercijalnim bankama, svoje kadrove. Ona 
ih ne priprema sa namjerom da idu u poslovne banke, međutim, dešava 
se da imamo iz Centralne banke s vremena na vrijeme odlaženje kadrova 
u koje je Centralna banka ulagala zarad većih menadžerskih plata koje su 
na sceni u poslovnim bankama. Da li smatrate da je došlo vrijeme da se 
krene u suprotnom smjeru i iskoristiti potencijal i iskustvo stečeno na 
tržištu u dodatnom unapređenju rada  naše vrhovne monetarne 
institucije?  
 Ja bi toliko. Rekao sam, pratićemo vaš rad i negdje ćemo kroz 
izvještaje, vjerujem i kroz Odbor za ekonomiju, finansije i budžet moći da 
cijenimo da li je nešto od ovih pitanja koje sam imao namjeru da vam 
postavim i koja sam postavio, da li ste nešto od toga prihvatili kao potrebu 
ili ne i na koji način ste sproveli određene reforme. Što se tiče vas lično i 
vaših referenci, zaista nemamo često priliku da raspravljamo o 
kandidatima sa vašim referencama. Ja ne bih dalje govorio o vašim 
referencama, čuli smo to danas ovdje, radi se o zaista impozantnim  
stručnim referencama koje imate. Ja vas lično ne poznajem, tako da 
zadržaću dalje svoje mišljenje kada ste vi lično u pitanju, ali sudeći po 
vašim ličnim referencama smatram da zaslužujete podršku ovog plenuma 
i kažem pratićemo taj rad.  

Predsjedavajuća, zahvaljujem i izvinjavam se na ovom jednom 
minutu prekoračenja. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:51:47) 
 
 Zahvaljujem ja vama, kolega Nurkoviću. 
 Pravo na komentar ima poslanik Vladislav Bojović. Molim vas,  
budite  u granicama dozvoljenog vremena. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (15.12.23 16:52:00) 
 
 Hvala vam, gospodine Nurkoviću, što ste me podstakli i dali mi 
priliku da u ovom komentaru koji ne želim da uputim vama u vidu replike, 
već da iskoristim priliku da otvorim još jednom veoma važno pitanje, a 
tiče se stvari koje ste i vi pominjali.  



 Dakle, govorili ste o eventualnoj trasformaciji IRF-a u razvojnu banku 
i o podsticaju razvojnim projektima. Pošto sam propustio to da kažem, 
veoma je važno. Dakle, gospođa Radović i ja smo već imali prilike da 
razgovoramo o poslu kojim smo se prethodno bavili na temu formiranja 
takozvanog kreditnog garantnog fonda, koji još uvijek u Crnoj Gori nije 
formiran, a zakonska obaveza  IRF-a je bila da se on formira. Dakle, u 
ovom trenutku sigurno je da stotine i stotine  građana, moguće i nekoliko 
hiljada građana Crne Gore ne samo na sjeveru Crne Gore, razmišlja o 
jednom vidu preduzetništva i privatnog biznisa. Oni nemaju početni 
kapital da bi sami krenuli u realizaciju investicije koju planiraju, država bi 
trebalo da konačno pronađe mehanizam ili da pronađe model koji bi 
omogućio ljudima preduzetničkog duha da  povuku i obezbijede taj 
početni kapital mimo procedure koju im nameće komercijalna banka. Da 
pojasnim, ukoliko neko želi da se bavi planinskim turizmom on će u 
narednom periodu moći da koristi velika sredstva iz fondova Evropske 
unije, ali ta sredstva ne može da povuče odmah, već nakon realizacije 
investicije što znači da mu je potreban početni kapital. Da bismo 
omogućili ambijent u kojem će se što više evropskog novca povući i 
realizovati u Crnoj Gori, mi moramo da pronađemo mehanizam da 
pomognemo svakom našem građaninu koji bi da pravi farmu, koji bi da se 
bavi planinskim turizmom, koji bi da nabavlja mehanizaciju, koji bi da 
gradi vinariju, koji bi da prerađuje masline, recimo, da može da obezbijedi 
početni kapital uz garanciju države, a ne ovako kako to banke rade, da ga 
uslovljavaju hipotekom i koleteralom koji on nema. Dakle, jedan čovjek sa 
planinskog područja na sjeveru Crne Gore koji bi da se bavi ozbiljnom 
poljoprivredom, da proširuje kapacitete, koji bi da se bavi planinskim 
turizmom, a znate da je stotine i stotine ljudi koji već razmišljaju u tom 
pravcu, nemaju koleteral, nemaju hipoteku, nemaju stan u Podgorici da bi 
mogli da ga založe za kredit u komercijalnoj banci. Zato je mnogo važno, 
govorim ovo zbog prisustva gospođe Radović jer smo više puta 
razgovarali, da sa pozicije guvernera Centralne banke date svoj doprinos 
da se ovo u skorije vrijeme i desi, dakle, da se formira taj kreditni garantni 
fond. Žao mi je što gospodin Milatović nije ovdje, jer je on jedan od onih 
koji su u vrijeme kada je bio ministar najavljivali realizaciju takvog jednog 
projekta ili takve jedne ideje.   

Zaključujem, veoma je važno da svi koji u sistemu mogu da utiču i 
da pomognu da se pronađe model, da se snažno založe da se i to desi, 
zato što već sada i u nekom kraćem periodu imaćemo milione i milione 
evra evropskog novca na raspolaganju za koje postoji rizik da se ne 
realizuju u Crnoj Gori, da se vrate u budžet Evropske unije. Nemojte da  



zbog nepostojanja garatnog fonda uz sve zaštitne mehanizme države, 
dozvolimo da se taj novac vraća u  budžet Evropske unije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:55:37) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bojoviću. 
 Sada riječ dajem poslanici Jelenki Andrić. 
 Imate komentar? Izvolite, kolega Nurkoviću. 
 
 
 MIRSAD NURKOVIĆ (15.12.23 16:55:50) 
 
 Hvala vam što ste pomenuli mogućnost formiranja kreditnog 
garantnog fonda, apsolutno podržavam vašu ideju, s tim što pogotovo o 
sjeveru kada pričamo znamo da tamo ima zaista dosta ljudi koji bi mogli 
da se bave nekim malim, sitnim biznisom. Nemaju mogućnost kreditnog 
zaduženja, nemaju mogućnost pristupa finansijama, znamo da su banke 
rigorozne po tom pitanju. Ja sam u svom dosadašnjem radu nekih 12 
godina proveo na menadžerskim pozicijama u poslovnim bankama i 
znam kako to izgleda i znam kako je teško vratiti čovjeka koji nam dođe 
za kredit za mali biznis, a nemate u proceduri mogućnost da mu to date, 
a znate da se u suštini radi o časnim i poštenim ljudima koji imaju neko 
stado, koji imaju svoju biznis ideju u nekom svom podrumu, u nekoj svojoj 
garaži pokušavaju razviti neki svoj biznis. Pogotovo kada je sjever u 
pitanju apsolutno podržavam ideju kreditnog garantnog fonda, ali mislim 
da ako ozbiljno hoćemo da razgovaramo i razmišljam o razvoju sjevera u 
budućem periodu, ne samo kroz taj garantni fond nego i kroz razne 
fondove i kroz kapitalne budžete i kroz razvojne projekte i kroz sve ostale 
institucije u ovoj državi moramo sjever izdvojiti na jedan specifičan način 
koliko god neko rekao da je to u sukobu sa tržišnom ekonomijom. Mislim 
da moramo, jer vidite i sami, govorili smo i pomenuo sam, geografski 
gledano možda 40% teritorije nam pokriva sjever Crne Gore, kad 
gledamo u stanovništvu to je nekih 2%, kad gledamo učešće u privredi, ja 
sad nemam precizan podatak, ali garantujem da on nije 10% ukupne 
crnogorske ekonomije, ukupnog GDP-a. Tu leži čitav problem razvoja 
sjevera. Hvala vam, kolega, na tome. Verujem da u čitavom klubu 
Bošnjačke stranke kada ovo bude tema naići ćete na razumijevanje ili 
možemo zajedno da radimo na tom planu kako bismo predali određene 
akte ili forme zakona za osnivanje takvog fonda. Vjerujem da od danas i 
guvernerka neće imati ništa protiv toga. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 16:58:26) 
 
 Zahvaljujem kolegi Nurkoviću.  

Sada riječ ima koleginica Jelenka Andrić, a neka se pripremi kolega 
Miloš Konatar.  

Izvolite. 
 
 
 JELENKA ANDRIĆ (15.12.23 16:58:34) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća. 
 Uvažene koleginice i kolege, uvažena gospođo Radović, 
 Postoje dva razloga zbog kojih sam se danas javila. Prvi, kao 
predsjednica Odbora za rodnu ravnopravnost u ovom sazivu da vam 
pružim podršku i da najoštrije osudim ove mizogine napade na vaše 
dostojanstvo. Ono što želim da vam poručim kao poslanica u ovom 
sazivu je da sačuvate nezavisnost Centralne banke Crne Gore kao 
guvernerka, a  uz vaše reference sigurna sam da ćete u tome i uspjeti. 
 Drugi razlog mojeg javljanja je zbog vas, uvaženi građani. Želim da 
budemo načisto što se tiče određenih zamjena teza u ovom domu, da ne 
kažem manipulacije od strane pojedinih političkih subjekata. Govorili su 
vam da je Evropa sad 1 populizam, a Evropa sad 1 je prva vratila novac u 
vaše džepove. Govorili su da ćemo tokom naše kampanje za 
parlamentarne izbore penzije ostaviti po strani, a vidimo da nije baš tako, 
da od januara minimalna penzija u Crnoj Gori će biti 450 eura. Govorili su 
da ćemo vam povećati račune za struju, koliko čujemo ni to se neće 
desiti. Govorili, dragi moji prosvjetari, vama se sad i obraćam, da naša 
ministarka neće moći da se izbori sa onim što slijedi, a naša ministarka za 
mjesec dana je uradila više nego što su pređašnji u punom mandatu i 
danas čujemo negdje na fonu ovih divnih informacija koje dolaze od ove 
sadašnje vlade da će se i plate prosvjetnim radnicima povećati upravo 
programom Evropa sad 2.  

Apelovala bih sa ovoga mjesta da svi mi treba da pošaljemo malo 
energije građanima i malo vjere da zbilja može bolje, da iz ovih klupa uz 
jedan koristan, konstruktivan dijalog možemo da obezbijedimo im bolji 
život. Evo, krenuli smo. Mislim da je imenovanje - sada već mogu i da 
vam čestitam, to je skoro izvjesno - gospođe Radović govori da više neće 
politika biti ta koja je odlučujuća u imenovanju određenih rukovodilaca. 
Mene je jako obradovao taj podatak da ste vi, gospođo Radović, 



nezavisni u smislu pripadanja ovoj ili onoj političkoj strukturi. Zbilja vam 
čestitam na tome, a vi građani nemojte da brinete, Pokret Evropa sad, 
aktuelna Vlada će učiniti sve da sačuva vaše dostojanstvo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA ZDENKA POPOVIĆ (15.12.23 17:01:59) 
 
 Zahvaljujem koleginici Andrić.  

Sada dajem riječ kolegi Milošu Konataru, a neka se pripremi kolega 
Danijel Živković.  

Kolega Živković je odustao od diskusije, tako da je poslednji 
diskutant za danas kolega Miloš Konatar. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (15.12.23 17:02:22) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice Skupštine. 
 Kolege poslanici, poštovana gospođo Radović, podrška za 
kandidaturu. Izvinjavam se, neću dugo, uzeću od kolega iz Demokrata. 
Oni nisu potrošili sve, a bili smo koalicija. 
 Podrška za kandidaturu gospođe Irene Radović za buduću 
guvernerku Centralne banke. Ja sam tu podršku bez ikakvog razmišljanja 
dao istog dana kada je predsjednik Crne Gore informisao javnost da će 
Irena Radović biti kandidat za guvernerku Centralne banke. Nama u URA 
nije bilo potrebno bilo kakvo vrijeme da damo podršku ovom kvalitetnom 
predlogu iz najmanje  dva razloga, a to je biografija i profesionalni 
rezultati, ono sa čime smo svi upoznati, a što je u obrazlaganju svog 
predloga i predsjednik Milatović naveo. To je možda još jedna poruka 
mladim ljudima, studentima u Crnoj Gori da budu jedni od najboljih 
studenata na svojim fakultetima i da jednog dana budu kandidati za 
ovako odgovorne funkcije u Crnoj Gori, upravo zbog toga što su to svojim 
prije svega obrazovanjem a onda i profesionalnim rezultatima zaslužili. 
 Drugi razlog zašto smo odmah dali podršku ovom predlogu jeste što 
apsolutno nismo imali bilo kakvih političkih kalkulacija i sa nama niko nije 
trebao da pregovara do minut do dvanaest i da nas ubjeđuje da mi damo 
podršku gospođi Radović za izbor buduće guvernerke Centralne banke, 
jer od nje ne očekujemo ništa drugo osim da radi po zakonu i u interesu 
građana Crne Gore, kao što je i do sada radila. Ja živim u uvjerenju da će 
ona i te kako čuvati nezavisnost institucije kao što je Centralna banka i 
očekujem da to potvrdi vrlo brzo kada će i predložiti viceguvernere 
Centralne banke koji će, između ostalog, zajedno sa njom činiti Savjet 



Centralne banke. Opet kažem, živimo u uvjerenju da neka imena koja se 
pojavljuju u medijima zaista nisu dostojna da budu viceguverneri 
Centralne banke i vjerujem da gospođa Radović neće, kao što nije do 
sada, bilo čijem pritisku podleći. Uostalom, kao što sam rekao, vjerujem 
da će svojim budućim radom to pokazati. 

Ono što je vrlo važno, da smo mi u proteklom periodu često bili žrtve 
svojevoljnih interpretacija u svrhu političke kampanje  finansijskog stanja i 
finansijske pozicije Crne Gore. Gospođa Radović kao buduća guvernerka 
će u ovom domu predstavljati godišnji izvještaj Centralne banke o 
stabilnosti između ostalog finansijskog sistema, pa ćemo onda na osnovu 
tog  izvještaja Centralne banke kao nezavisne institucije moći da vidimo 
ko je govorio istinu, a ko je zarad političkih poena plašio građane Crne 
Gore da će Crna Gora  bankrotirati, da Crna Gora nema dovoljne prihode, 
da finansijska pozicija Crne Gore nije stabilna. Dakle, upravo zbog toga 
očekujemo da čemo ovdje imati jednu potvrdu, vjerujem, svega onoga što 
smo govorili kad su u pitanju rezultati poslednjih nekoliko godina i sve ono 
što je na neki način i dobilo priznjanje i od samog minsitra finansija 
prilikom predstavljanja budžeta za 2024. godinu, kada je rekao da je javni 
dug u poslednjih 10 godina na istorijskom minimumu, da budžetski prihodi 
rastu, da se siva ekonomija smanjuje i da mi imamo efekte po fiskalnu 
stabilnost i finansijsku stabilnost Crne Gore. Naravno, sada kao 
opozicioni poslanik, a kao poslanik koji je u prošlom sazivu Skupštine 
Crne Gore, jedan od rijetkih ođe uz dio mojih kolega, glasao za set 
izmjena zakona koji se naziva Evropa sad jedan, kao neko ko je podržao 
izmjenu tih zakona, aposlutno imam pravo da govorim i da upozoravam  
na nešto što se neće desiti i na nešto što nije dobro. 
 Na kraju, aposolutno osuđujem sve napade, jednu neprimjerenu, 
nekulturnu kampanju koja se sprovodila prije svega na društvenim 
mrežama protiv kandidatkinje za guvernerku Centralne banke. Ja sam bio 
šef poslaničkog kluba u kome su moje uvažene koleginice u prošlom 
sazivu Božena Jelušić i Suada Zoronjić trpjele maltretiranje i isto takve 
napade određenih medija i određeni politički subjekti su nažalost ćutali 
tada na te napade, ali je bolje da se oglase i sad, a da jednom za svagda 
tu podvučemo crtu i da niko više, pogotovo ne žena, ali bez obzira kog 
pola bio, trpi bilo kakve neprimjerene napade i torturu.  

Na kraju, želio bih da vam u ime Građanskog pokreta URA čestitam 
na izboru i nadam se da ćete tu funkciju obsavljati na ponos svih građana 
Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 17:10:11) 



 
 Hvala vam, gospodine Konatar. 
 Sa ovim je isprljena lista današnjih govornika. 
 Da li predsjednik Crne Gore želi dati završnu riječ? 
 Ima riječ gospodin Jakov Milatović,predsjednik Crne Gore. Izvolite, 
predsjedniče. 
 
 
 JAKOV MILATOVIĆ (15.12.23 17:10:28) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, poštovana  potpredsjednice 
Skupštine, poštovane poslanice i poslanici, uvažena kandidatkinjo za 
guvernerku Centralne banke Crne Gore gospođo Radović, 
 Zahvaljujem vam svima još jednom na veoma konstruktivnoj 
raspravi, hvala svima koji su najavili podršku mom predlogu da za 
guvernerku Centralne banke Crne Gore bude izabrana doktor Irena 
Radović. Mislim da smo na taj način omogućili da još jedna od najvažnih 
institucija u državi bude oslobođena sjenki političkog uticaja i da počne da 
radi u svom punom kapacitetu. Još jednom bih istakao da samo 
zajedničkim i sihronizovanim radom svih nas možemo napraviti značajan 
iskorak u jačanju i profesionalizaciji institucija i vjerujem da ćemo 
današnjim izborom dati pun doprinos u ostvarivanju tog cilja. Posebno me 
raduje što prema najavama iz diskusije podrška gospođi Radović 
nadmašuje parlamentarnu  većinu. To je dokaz u prilog tezi da je široka 
podrška moguća kada poslanici dobiju dobar predlog. Ohrabrujem da 
istim elanom pristupamo i ostalim pitanjima koja se tiču naše evropske 
agende, borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije i unapređenja 
kvaliteta života svih građanki i građana u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 17:12:37) 
 
 Hvala vam, gospodine  Milatoviću. 
 Konstatujem da je pretres završen. 
 Prelazimo na izjašnjavanje, odlučuje se većinom glasova prisutnih 
poslanika. 
 Treba nam jedan minut, upozorava me generalni sekretar, da se 
restartuje sistem za glasanje. 
 Dajem pauzu jedan minut. 
 
 



 PREDSJEDNIK ANDRIJA MANDIĆ (15.12.23 17:14:11) 
 
 Nastavljamo sa radom. 
 Poštovane kolege stavljam na glasanje Predlog predsjednika Crne 
Gore da se za guvernerku Centralne banke Crne Gore imenuje doktorka 
Irena Radović. 
 Izvolite, glasajte. 
 Mogu li da zaključm glasanje? 
 Zaključujem glasanje. 
 Glasao je 71 poslanik, 58 za, 13 protiv, uzdržanih nije bilo. 
Konstatujem da je doktorka Irena Radović izabrana  za guvernerku Crne 
Gore. 
  U vaše i u svoje ime čestitam gospođi Ireni Radović imenovanje za 
guvernerku Crne Gore. Da budem precizan, guvernerku Centralne banke. 
Vidim, gleda me predsjednik Crne Gore. 
 Poštovane kolege, danas završavamo rad. Imamo kolegijum koji 
ćemo održati u Plavoj sali, pozivam šefove klubova poslanika da se 
dogovorimo o daljem radu i naravno potpredsjednike Skupštine. 
 Zahvaljujem se predsjedniku Crne Gore što je danas ovdje zajedno  
sa nama odradio važan posao.  
 Pozdravljam vas. Prijatno. 
 


